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Przewodnik wyborczy
Każdy wyborca otrzyma cztery rodzaje 

kart do głosowania. Wszystkie karty będą 
koloru białego, z tym że na karcie do głoso-
wania: w  wyborach radnych Rady Miasta 
Józefowa nazwiska kandydatów będą druko-
wane na szarym tle, w wyborach burmistrza 
miasta nazwiska kandydatów będą druko-
wane na różowym tle, w wyborach radnych 
Powiatu Otwockiego nazwiska kandydatów 
będą drukowane na żółtym tle, a w wybo-
rach radnych Sejmiku Województwa Mazo-
wieckiego nazwiska kandydatów będą dru-
kowane na niebieskim tle.

Bardzo ważna informacja!

Mając na względzie potrzebę zapewnie-
nia wyborcom realizacji ich praw wybor-
czych poprzez ograniczenie kolejek osób 
oczekujących na wydanie kart do głoso-
wania, jak również zapewnienie tajności 
głosowania i  poprawę warunków pracy 
obwodowej komisji wyborczej utworzono 
dwa nowe obwody głosowania, które po-
wstały z podziału „starych” obwodów, tj. 
obwodów głosowania nr 6 i 9. Z obwodu 
głosowania nr 6 „przeniesiono” część ulic 
do obwodu nr 10, zaś z obwodu głosowa-
nia nr 9 do obwodu nr 11.

Gdzie głosujemy? 
Obwód głosowania nr 1 – Hala Spor-

towa przy Szkole Podstawowej nr 2 przy 
ul. Sienkiewicza 2, w którym głosują miesz-
kańcy ulic: Cichej, Górnej, Granicznej 13-37 
(nieparzyste), Kopernika, Lelewela, 3 Maja 
29-91 (nieparzyste) i  38-96A (parzyste), 
Modrzewiowej, Nowej, Piaskowej, Marszał-
ka Piłsudskiego 84-106 (parzyste), Polnej 
42-60B (parzyste), Puszkina, Samorządo-
wej 21-85 (nieparzyste) i 14-68 (parzyste), 
Sienkiewicza 1-57 (nieparzyste) i 2-40 (pa-
rzyste), Piotra Skargi, Spokojnej, Szerokiej, 
Wawerskiej 19-25 (nieparzyste) i  20-46C 
(parzyste), Zaułek, Zawiszy.

Obwód głosowania nr 2 – Szkoła Pod-
stawowa nr 3 przy ul. Leśnej 39, w którym 
głosują mieszkańcy ulic: Błękitnej, Korczaka, 
Kościuszki 1-21 (nieparzyste) i 2-16C (pa-
rzyste), Leśnej 21-39F (nieparzyste) i 16-38 
(parzyste), Ogrodowej 11-31C (nieparzyste) 
i 30-66 (parzyste), Polnej 19-33 (nieparzy-

ste) i 30-40D (parzyste), Reja, Sienkiewicza 
59-87 (nieparzyste) i 42-66 (parzyste), So-
snowej 21-41 (nieparzyste) i 14-36 (parzy-
ste), Staszica, Wawerskiej 27-33B (nieparzy-
ste) i 48-62 (parzyste), Wesołej, Wiosennej 
1-3 (nieparzyste), Wiślanej 1-21 (nieparzy-
ste) i 2-20 (parzyste), Kardynała Stefana Wy-
szyńskiego 15-43 (nieparzyste) i 30-54 (pa-
rzyste), Zielonej 1-9 (nieparzyste) i  2-10A 
(parzyste).

Obwód głosowania nr 3 – Miejski 
Ośrodek Kultury przy ul. Kardynała Wy-
szyńskiego 1, w którym głosują mieszkańcy 
ulic: Długiej, Jarosławskiej, Kościuszki 23-
59 (nieparzyste) i 18-46 (parzyste), Kruczej, 
Leśnej 1-19D (nieparzyste) i 2-14D (parzy-
ste), 3 Maja 93-127I (nieparzyste) i 98-146 
(parzyste), Ogrodowej 1-9E (nieparzyste) 
i 2-28 (parzyste), Orzeszkowej 1-3 (niepa-
rzyste) i 2-4 (parzyste), Owalnej 1, Parkin-
gowej, Parkowej, Marszałka Piłsudskiego 
1-27A (nieparzyste) i  108-160 (parzyste), 
Polnej 1-17G (nieparzyste) i 2-28 (parzyste), 
Powstańców Warszawy, Rodziewiczówny 
1 i 2, Sosnowej 1-19A (nieparzyste) i 2-12E 
(parzyste), Tadeusza Ślusarskiego, Świder-
skiej, Wawerskiej 35-49 (nieparzyste) i 64-
96 (parzyste), Wspólnej, Kardynała Stefana 
Wyszyńskiego 1-13B (nieparzyste) i 2-28F 
(parzyste), Zagajnikowej, Żytniej.

Obwód głosowania nr 4 – Szkoła Pod-
stawowa nr 1 (sala nr 1) przy ul.  Mickie-
wicza 11, w  którym głosują mieszkańcy 
ulic: Bitwy Warszawskiej 1920 r., Bukowej, 
Chopina, Dębowej, Dolnej, Dworkowej, 
Grzybowej, Jasnej, Jesionowej, Jesiotrowej, 
Karasia, Klimatycznej, Limby, Malinowej, 
Matejki 27-51B (nieparzyste) i  32-62 (pa-
rzyste), Mickiewicza, Mieni, Moniuszki, 
Nadświdrzańskiej, Olszowej, Orkana, Prze-
skok, Pstrągowej, Reymonta, Rolniczej, 
Różanej, Rybackiej, Rysiej, Generała Sikor-
skiego 121-145 (nieparzyste), Skłodowskiej 
25-53 (nieparzyste) i 30-56 (parzyste), Sło-
wiczej, Szczyglej, Tetmajera, Tuwima, Wią-
zowskiej, Wilgi, Wroniej, Żabiej, Żurawiej.

Obwód głosowania nr 5 – Szkoła Pod-
stawowa nr 1 (sala nr 6) przy ul. Mickie-
wicza 1, w którym głosują mieszkańcy ulic: 
Akacjowej, Jagodowej, Jeżynowej, Jodłowej, 
Kasztanowej, Laskowej, Lipowej, Matej-
ki 1-25 (nieparzyste) i  2-30B (parzyste), 

Okrzei, Orzechowej, Paderewskiego, Po-
niatowskiego, 15 Sierpnia, Generała Sikor-
skiego 67-119 (nieparzyste), Skłodowskiej 
1-23C (nieparzyste) i 2-28 (parzyste), Świer-
kowej, Topolowej, Wrzosowej.

Obwód głosowania nr 6 – Ochotnicza 
Straż Pożarna Świdry Małe przy ul. Nad-
wiślańskiej 132, w którym głosują mieszkań-
cy ulic: Bema, Bogatki, Buraczanej, Chabro-
wej, Ejsmonda, Gołębiej, Granicznej 39-91 
(nieparzyste), Gryczanej, Jaglanej, Jaskół-
czej, Jastrzębiej, Jęczmiennej, Kampingo-
wej, Konwaliowej, Kormoranów, Krótkiej, 
Księżycowej, Leonarda da Vinci, Łabędziej, 
Marka Hłaski, Nadwiślańskiej 1-123C (nie-
parzyste) i 2-130 (parzyste), Nowowiejskiej, 
Nowy Świat, Ogrodowej 33-45 (niepa-
rzyste) i  68-86 (parzyste), Ordona, Orlej, 
Owsianej, Papuziej, Pawiej, Podleśnej, Pod-
stołecznej, Polnej 35-65 (nieparzyste) i 62-
100 (parzyste), Prusa, Przybosia, Radosnej, 
Redutowej, Sowińskiego, Świętego Józefa, 
Wierzbowej, Wiosennej 5-21 (nieparzyste) 
i 2-26 (parzyste), Wiślanej 23-35 (nieparzy-
ste) i  22-40 (parzyste), Zakątnej, Zielonej 
11-23 (nieparzyste) i 12-22 (parzyste).

Obwód głosowania nr 7 – Przedszko-
le Miejskie nr 1 przy ul.  Sobieskiego 21, 
w którym głosują mieszkańcy ulic: Asnyka, 
Brücknera 2-12 (parzyste), Jana Brzechwy, 
Chłopickiego 1-13 (nieparzyste) i 2-20 (pa-
rzyste), Dąbrowskiej, Grottgera, Marii Ko-
nopnickiej, Kossaka, 11 Listopada 1-21 (nie-
parzyste) i  2-30 (parzyste), Nałkowskiej, 
Pastelowej, Sadowej, Generała Sikorskiego 
1-49A (nieparzyste), Sobieskiego 1-27 (nie-
parzyste) i  2-22 (parzyste), Willowej 1-39 
(nieparzyste) i 2-32A (parzyste), Zapolskiej, 
Złotej Jesieni 1-29 (nieparzyste) i 2-32A (pa-
rzyste).

Obwód głosowania nr 8 – Młodzieżo-
wy Ośrodek Socjoterapii „Jędruś” przy 
ul.  Głównej 10, w  którym głosują miesz-

7 kwietnia 2024 roku odbędą się wybory samorządowe, w których 
dokonamy wyboru radnych Rady Miasta Józefowa, burmistrza mia-
sta, radnych Powiatu Otwockiego oraz radnych Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego.
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kańcy ulic: Alei Róż, Alei Szucha, Barto-
sza, Bogusławskiego, Borowej, Brückne-
ra 14-32 (parzyste), Chłopickiego 15-23 
(nieparzyste) i  22-30 (parzyste), Cisowej, 
Dobrej, Gałczyńskiego, Głównej, Jałowco-
wej, Kasprowicza, Kwiatowej, Letniskowej, 
11  Listopada 23-65 (nieparzyste) i  32-68 
(parzyste), Liściastej, Luksusowej, Miłej, 
Narutowicza, Niezapominajki, Obywatel-
skiej, Otwockiej, Prostej, Rejtana, Genera-
ła Sikorskiego 51-65E (nieparzyste), Sło-
wackiego, Sobieskiego 29-49 (nieparzyste) 
i 24-44 (parzyste), Spacerowej, Szałasowej, 
Szyszkowej, Wańkowicza, Wczasowej, Wiej-
skiej 2-22 (parzyste), Wieniawskiego, Willo-
wej 41-63 (nieparzyste) i 34-66 (parzyste), 
Wilsona, Zagłoby, Zakopiańskiej, Złotej 
Jesieni 31-59 (nieparzyste) i 34-60A (parzy-
ste), Żeromskiego, Żołędziowej.

Obwód głosowania nr 9 – Szkoła Pod-
stawowa nr 2 (stołówka) przy ul. Sienkie-
wicza 2, w którym głosują mieszkańcy ulic: 
3 Maja 1-27 (nieparzyste) i 2-36 (parzyste), 
Armii Krajowej 1-5 (nieparzyste) i  2-18 
(parzyste), Granicznej 1-11A (nieparzyste) 
i 2-6 (parzyste), Iglastej Małej 1-1A (niepa-
rzyste) i 2-2B (parzyste), Marszałka Piłsud-
skiego 2-82 (parzyste), Rozkosznej, Księdza 
Skorupki, Słonecznej, Szkolnej, Teatralnej, 
Uśmiech, Wąskiej, Westerplatte 1-11A (nie-
parzyste) i 2-14A (parzyste).

Obwód głosowania nr 10 – Centrum 
Naukowo-Badawcze Ochrony Przeciw-
pożarowej przy ul. Nadwiślańskiej 213 (lo-
kal utworzony z podziału obwodu głosowa-
nia nr 6), w którym głosują mieszkańcy ulic: 
Alei Bluesa, Alei Drogowców, Alei Przy-
szłości, Baśniowej, Botanicznej, Brzozowej, 
Marii Budziszewskiej, Dalekiej, Dworskiej, 
Dziekońskiej, Ekologicznej, Fantastycznej, 
gen. Stefana Roweckiego „Grota”, Godeb-
skiego, Górczewskiej, Górki, Kardynała 
Stefana Wyszyńskiego 45-107 (nieparzy-
ste) i 56-126 (parzyste), Legendy, Łąkowej, 
Małkowskiego, Muzycznej, Nadwiślańskiej 
125-251 (nieparzyste) i 132-272 (parzyste), 
Noakowskiego, Orzeszkowej 5-25 (nie-
parzyste) i  6-24 (parzyste), Owalnej 3-49 
(nieparzyste) i  2-50 (parzyste), Podchorą-
żych AK, Przyjaznej, Rodziewiczówny 3-39 
(nieparzyste) i  2A-46 (parzyste), Sezam-
kowej, Skośnej, Skrajnej, Sonaty, Tadeusza, 
Tatrzańskiej, Telimeny, Walentego, Wodnej, 
Wschodniej, Zacisznej.

Obwód głosowania nr 11 – Szkoła 
Podstawowa nr 2 (stołówka) przy ul. Gra-
nicznej  26 (lokal utworzony z  podziału 
obwodu głosowania nr 9), w  którym gło-
sują mieszkańcy ulic: Armii Krajowej 7-31 
(nieparzyste) i 20-50 (parzyste), Borsuczej, 
Dzikiej, Granicznej 8-96 (parzyste), Jacho-

wicza, Jaśminowej, Klonowej, Kosmonau-
tów, Księdza Malinowskiego, ks. Władysła-
wa Walczewskiego, Leśny Zakątek, Lisiej, 
Małej 3-21 (nieparzyste) i 4-20 (parzyste), 
Miętowej, Migdałowej, Parcelowej, Pogod-
nej, Rakietowej, Samorządowej 1-19B (nie-
parzyste) i 2-12B (parzyste), Sarniej, Uro-
czej, Wawerskiej 1-17B (nieparzyste) i 2-18 
(parzyste), Werbeny 1-59 (nieparzyste), 
Westerplatte 13-25 (nieparzyste) i  16-40 
(parzyste), Wewnętrznej, Wilczej, Ziarni-
stej, Żeglarzy.

Jak głosujemy?
Wybory do Rady Miasta Józefowa

Rada Miasta Józefowa liczy 15 radnych, 
wybieranych w  15 jednomandatowych 
okręgach. W wyborach do Rady Miasta Jó-
zefowa głosować można tylko na jednego 
kandydata, stawiając znak „X” (co najmniej 
dwie linie przecinające się w  obrębie krat-
ki) na karcie do głosowania w kratce z lewej 
strony obok nazwiska kandydata.

Wybory Burmistrza Miasta Józefowa

Tak jak w wyborach do Rady Miasta Jó-
zefowa – głosować można tylko na jednego 
kandydata, stawiając znak „X” (co najmniej 
dwie linie przecinające się w  obrębie krat-
ki) na karcie do głosowania w kratce z lewej 
strony obok nazwiska kandydata

W obu przypadkach postawienie znaku 
„X” w kratce przy nazwisku więcej niż jed-
nego kandydata lub niepostawienie znaku 
„X” w żadnej kratce lub postawienie znaku 
„X” w kratce wyłącznie przy nazwisku kan-
dydata skreślonego przez miejską komisję 
wyborczą powoduje nieważność głosu. 

Wybory do Rady Powiatu Otwockiego

Rada Powiatu Otwockiego liczy 23 rad-
nych, ale z terenu miasta Józefowa wybiera-
my czterech radnych. W wyborach do Rady 
Powiatu Otwockiego głosować można tylko 
na jedną listę kandydatów, stawiając znak 
„X” (co najmniej dwie linie przecinające się 
w obrębie kratki) na karcie do głosowania 
w kratce z lewej strony obok nazwiska jedne-
go kandydata z tej listy, przez co wskazuje się 
jego pierwszeństwo do uzyskania mandatu. 

Postawienie znaku „X” w kratkach obok 
nazwisk kandydatów umieszczonych na 
więcej niż jednej liście lub niepostawienie 
znaku „X” w żadnej kratce lub postawienie 
znaku „X” w kratce wyłącznie przy nazwi-
sku kandydata z  listy unieważnionej przez 
powiatową komisję wyborczą powoduje 
nieważność głosu. 

Wybory do Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego 

Tak jak w wyborach do rady powiatu – 
głosować można tylko na jedną listę kandy-
datów, stawiając znak „X” (co najmniej dwie 
linie przecinające się w  obrębie kratki) na 
karcie do głosowania w kratce z lewej strony 
obok nazwiska jednego kandydata z tej listy, 
przez co wskazuje się jego pierwszeństwo do 
uzyskania mandatu. 

Postawienie znaku „X” w kratkach obok 
nazwisk kandydatów umieszczonych na 
więcej niż jednej liście lub niepostawienie 
znaku „X” w żadnej kratce lub postawienie 
znaku „X” w kratce wyłącznie przy nazwi-
sku kandydata z  listy unieważnionej przez 
wojewódzką komisję wyborczą powoduje 
nieważność głosu.

Pozostałe informacje
Każdy wyborca ma prawo sprawdzić, 

czy figuruje w Centralnym Rejestrze Wy-
borców i upewnić się, czy będzie głosował 
w swoim miejscu zamieszkania. Wystarczy 
wykonać telefon do Referatu Ewidencji Lud-
ności 22 779 00 11 lub 22 779 00 46. Można 
również dokonać sprawdzenia poprzez por-
tal gov.pl. w zakładce „Meldunek i wybory”. 

W dniu głosowania w  każdym lokalu 
będzie pracowała Obwodowa Komisja Wy-
borcza, od której otrzymacie Państwo karty 
do głosowania i ich odbiór potwierdzicie na 
spisie wyborców własnoręcznym podpisem. 
Należy pamiętać o  dowodzie osobistym 
lub innym dokumencie ze zdjęciem, umożli-
wiającym stwierdzenie tożsamości, o który 
poprosi komisja przed wydaniem kart do 
głosowania.

Głosować korespondencyjnie mogą 
wyborcy, którzy najpóźniej w  dniu głoso-
wania kończą 60 lat, wyborcy posiadający 
orzeczenie o znacznym lub umiarkowanym 
stopniu niepełnosprawności oraz wyborcy 
podlegający w dniu glosowania obowiązko-
wej kwarantannie, izolacji lub izolacji w wa-
runkach domowych. Termin zgłoszenia 
zamiaru głosowania korespondencyjnego 
upływa 25 marca 2024 r.

Głosować przez pełnomocnika mogą 
wyborcy, którzy najpóźniej w dniu głosowa-
nia kończą 60 lat oraz wyborcy posiadający 
orzeczenie o znacznym lub umiarkowanym 
stopniu niepełnosprawności. Termin skła-
dania wniosków o sporządzenie aktu pełno-
mocnictwa upływa 29 marca 2024 r.

Krystyna Wasilewska 
Sekretarz Miasta
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LXXII sesja rady miasta 
W piątek 1 marca w obecności wszystkich piętnastu radnych odbyła się 
LXXII sesja rady miasta. 

Porządek obrad poprzedziła minuta ciszy, którą uczczono pamięć zmar-
łego Ludwika Uzarskiego – radnego pierwszej kadencji.

W porządku obrad znalazły się zmiany 
w  uchwale budżetowej. Jednogłośnie zgo-
dzono się, by tegoroczne wydatki zwiększyć 
ogółem o kwotę 7 743 731 zł. 

Wydatki bieżące zwiększono o 804 980 zł, 
w tym: środki na naprawę dróg gruntowych 
o 350 000 zł, pulę na koszty zakupu paliwa 
gazowego, koszty uroczystości wręczenia 
medali za długoletnie pożycie oraz na kosz-
ty utrzymania programów komputerowych 
używanych w urzędzie miasta o 309 000 zł, 
dokonano przesunięcia 12 000  zł między 
rozdziałami w  celu zapewnienia środków 
na opracowanie wniosku o dofinansowanie 
gimnastyki korekcyjnej dla uczniów szkół 
podstawowych, o  100 000  zł zwiększono 
środki na realizację zadania „Mazowsze bez 
smogu”, o 10 000 zł zwiększono dotację ce-
lową dla MOK na remont sali widowiskowej, 
sceny plenerowej oraz tarasu, o  35 980  zł 
zwiększył się plan finansowy Szkoły Podsta-
wowej nr 3 na wynagrodzenia dla pracow-
ników pedagogicznych, realizujących zin-
dywidualizowaną ścieżkę kształcenia oraz 
indywidualne nauczanie dla uczniów. 

Planowane wydatki majątkowe zwiększo-
no ogółem o 6 938 751 zł.

Zmiany dotyczące 
inwestycji:
– wzrost o 258 500 zł wydatków na wymia-

nę nawierzchni ul.  Sadowej (Willowa- 
-11 Listopada) wraz z remontem chodnika,

– wzrost o 3 910 501 zł środków na projekt 
i wymianę nawierzchni ul. Reymonta (Si-
korskiego-Wiązowska),

– wzrost o 2 000 000 zł środków na projekt 
i  wymianę nawierzchni ul.  Długiej (Pił-
sudskiego-Wawerska),

– wzrost o 1 500 000 zł na projekt i przebu-
dowę pasa drogowego ul.  Owalnej (Wa-

werska-Dziekońska oraz Dziekońska-Bo-
taniczna),

– zmniejszenie o 795 250 zł środków na pro-
jekt i  przebudowę ul.  Parkingowej (nie 
oznacza to rezygnacji z tej inwestycji – wy-
dłużeniu uległy prace projektowe),

– wprowadzenie kwoty 50 000 zł na moder-
nizację kuchni w Szkole Podstawowej nr 2,

– wzrost o 15 000 zł wydatków na budowę 
biblioteki Willa Kultura przy ul. Asnyka.
Suma zwiększeń wydatków spowodowała 

wzrost deficytu budżetu o 7 743 731 zł. Zo-
stanie on pokryty tzw. wolnymi środkami.

Radni głosowali także (jednogłośnie) 
nad wyborem członków do rady społecznej 
przy SP ZOZ Przychodnia Miejska w Józefo-
wie. Ponieważ rada będzie działać do końca 
obecnej kadencji samorządu, radni miasta 
zgodzili się, by członkami tego gremium byli 
dotychczasowi radni, tj. Marianna Jakubow-
ska, Urszula Zielińska, Wojciech Glinka, 
Paweł Kołodziej i Damian Podolski. Oprócz 
radnych w  skład rady społecznej wchodzi 
burmistrz Marek Banaszek i przedstawiciel 
wojewody mazowieckiego. Rada społeczna 
jest organem inicjującym i opiniodawczym 
podmiotu tworzącego (jest nim miasto Józe-
fów) oraz doradczym dyrektora. 

Miasto przystąpi do 
wykonania planu ogólnego

W ostatnim czasie nastąpiła zmiana 
ustawy o  planowaniu i  zagospodarowaniu 
przestrzennym powodując, że obecne stu-
dia uwarunkowań i kierunków zagospoda-
rowania przestrzennego tracą moc. Ustawa 
wprowadza w  miejsce studium nowy akt 
planowania przestrzennego w postaci „planu 
ogólnego”. Przy pomocy tego opracowania 
zostaną wyznaczone m.in. strefy planistycz-
ne, które będą podstawą do sporządzenia 

miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego, będą miały także przeło-
żenie na wydawane decyzje o  warunkach 
zabudowy. Plan ogólny jest dokumentem 
koniecznym, a na jego sporządzenie jest czas 
do końca 2025 roku. Zgodnie z wymogiem 
ustawy radni przyjęli jednogłośnie uchwałę 
intencyjną o przystąpieniu do sporządzenia 
planu ogólnego Józefowa w granicach admi-
nistracyjnych miasta.

Opaski ratujące życie
Miasto ponownie przystępuje do realiza-

cji programu „Korpus Wsparcia Seniorów”, 
skierowanego do mieszkańców w wieku 65+, 
niesamodzielnych ze względu na wiek oraz 
stan zdrowia, prowadzących samodzielne 
gospodarstwa domowe lub mieszkających 
z osobami bliskimi, które nie są w stanie za-
pewnić im wystarczającego wsparcia. Pro-
gram zakłada objęcie seniorów systemem 
teleopieki z użyciem tzw. opasek bezpieczeń-
stwa. Opaska jest połączona z usługą opera-
tora pomocy – w przypadku trudnej sytuacji 
lub nagłego zagrożenia umożliwia połącze-
nie się z dyspozytorem, który podejmie decy-
zję o sposobie udzielenia pomocy seniorowi. 
Dyspozytor (np. ratownik, opiekun medycz-
ny lub pielęgniarka) w zależności od sytuacji 
może też zapewnić wsparcie emocjonalne, 
poprosić o  interwencję kogoś z  otoczenia, 
pracownika ośrodka pomocy społecznej lub 
wezwać służby ratunkowe. Pozwala to oso-
bom starszym czuć się bezpieczniej oraz być 
bardziej samodzielnymi.

Do programu zostaną zakwalifikowane 
osoby spełniające kryteria w nim określone, 
zgłaszające się przez ogólnopolską infolinię 
lub bezpośrednio do Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w  Józefowie oraz oso-
by, które korzystały z  systemu teleopieki 
w  2023  roku. Środki na realizację działań 
w ramach programu „Korpus Wsparcia Se-
niorów” na rok 2024 będą pochodziły z bu-
dżetu miasta (20%) oraz dotacji celowej bu-
dżetu państwa (80%). Rada przyjęła uchwałę 
w sprawie teleopieki jednomyślnie.

14,5 mln zł od otwockiej spółki
Na koniec sesji burmistrz Marek Bana-

szek przekazał radnym i  mieszkańcom po-
myślną wiadomość: Sąd Apelacyjny utrzy-
mał w  mocy wyrok, na podstawie którego 
otwocka spółka OPWiK ma zapłacić mia-
stu 14 444 377 zł. Wyrok jest prawomocny. 
Wieńczy on sprawę, którą miasto wniosło do 
Sądu Okręgowego w Warszawie w 2016 roku 
– powodem było zawyżanie przez otwoc-
ką spółkę stawek za oczyszczanie ścieków 
w czasie, gdy Józefów musiał korzystać z jej 
usług w latach 2011–2018. 

SAW

 
Dyżury radnych 
Przewodniczący Rady Miasta Mariusz Batorski oraz wiceprzewodnicząca Rady 
Miasta Urszula Zielińska przyjmują interesantów w czwartki w godz. 16.30–17.00 
po uprzednim umówieniu.

Paweł Kołodziej 25 marca, Grzegorz Kruk 8 kwietnia, Anna Masik 15 kwietnia, 
Edyta Orzechowska 22 kwietnia w godz. 16.30–17.00. 

Terminy spotkań prosimy konsultować telefonicznie: 22 779 00 27.
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Kolejna wygrana w sądzie: 
14,5 mln zł dla Józefowa
27 lutego zakończyła się trwająca osiem lat batalia z OPWiK w sprawie za-
wyżania, w latach 2011–2018, stawek za oczyszczanie ścieków. Sąd Apela-
cyjny utrzymał w mocy wyrok, na podstawie którego Józefów otrzyma od 
otwockiego przedsiębiorstwa 14 444 377 zł. Wyrok jest prawomocny.

W 2016 roku Hydrosfera Józefów sp. z o.o. 
złożyła pozew przeciwko Otwockiemu 
Przedsiębiorstwu Wodociągów i  Kanalizacji 
(OPWiK). Powodem było zawyżanie przez 
spółkę z  Otwocka stawek za oczyszczanie 
ścieków w  latach 2011–2018. Zanim miasto 
przeszło na drogę sądową, sprawę próbowano 
rozwiązać polubownie. Przez wiele lat Józefów 
prowadził z ówczesnymi władzami otwockie-
go przedsiębiorstwa rozmowy i  negocjacje. 
Niestety okazały się one nieskuteczne.

Wysokie koszty oczyszczania, brak poro-
zumienia z OPWiK, a także brak wpływu na 
jakość ścieków oczyszczonych były główny-
mi powodami budowy przez Józefów własnej 
oczyszczalni, bo pozwalało to na uniezależnie-
nie się od otwockiej spółki. Decyzja okazała 
się słuszna, bo od momentu uruchomienia 
w 2019 r. obiektu w Józefowie, opłaty za ka-
nalizację istotnie zmalały, a jakość oczyszczo-
nych ścieków znacznie się poprawiła.

Ostatecznie w 2016 r. Hydrosfera Józefów, 
przy merytorycznym wsparciu burmistrza, 
złożyła w Sądzie Okręgowym w Warszawie 

pozew przeciwko OPWiK. Trwający ponad 
sześć lat proces zakończył się wydanym 22 li-
stopada 2022 r. wyrokiem zasądzającym na 
rzecz Hydrosfery kwotę ponad 9 mln zł z od-
setkami. Otwocka spółka odwołała się do 
Sądu Apelacyjnego, który ostatecznie, 27 lu-
tego 2024 r. podtrzymał decyzję sądu niższej 
instancji, oddalając jednocześnie argumen-
tację OPWiK, jakoby Hydrosfera nie została 
bezpośrednio poszkodowana. Z tytułu od-
szkodowania do Józefowa trafi 9 283 104 zł, 
co razem z odsetkami (na dzień 27.02.2024) 
w wysokości 5 161 273 zł daje kwotę 14 444 
377 zł. 

To kolejna wygrana sprawa sądowa na-
szego miasta. W listopadzie, po kilku latach 
sporów z Samorządem Województwa Mazo-
wieckiego, Sąd Apelacyjny ostatecznie roz-
strzygnął na korzyść Józefowa odszkodowa-
nie za nieprzyznaną dotację na przebudowę 
ul. Wawerskiej – łącznie, wraz z odsetkami, 
to ok. 10 mln zł. Kwota ta w grudniu 2023 r. 
wpłynęła na konto miasta.

– Wygrana Józefowa nie byłaby możliwa 

bez ogromnego zaangażowania naszych pra-
cowników – podkreśla burmistrz Marek Ba-
naszek. – To są eksperci związani od wielu lat 
z Urzędem Miasta i Hydrosferą, nie tylko pra-
cą, ale i sercem. Byli wraz ze mną świadkami 
na rozprawach sądowych w obu sprawach, an-
gażowali się w nie z pełnym oddaniem i wiem, 
jak dużo stresu ich to kosztowało. Sprawy 
trwały wiele lat i  wystarczyłby mały czynnik 
– chociażby zmiana wyznaczonego kierunku 
i  polityki zarządzania miastem, czy odejście 
ze stanowiska któregoś z pracujących nad nią 
urzędników, żeby cała walka o odszkodowania 
stanęła pod znakiem zapytania. Ta ciągłość 
w zarządzaniu miastem pozwala nam na upór 
w  załatwianiu spraw do końca – tłumaczy 
burmistrz. – Mamy świetny zespół, dobrany 
jeszcze przez śp. burmistrza Kruszewskiego, 
z którego kompetencji Józefów wciąż korzysta. 
Chciałem przy tej okazji serdecznie podzięko-
wać moim koleżankom i kolegom pracującym 
na rzecz miasta – mówi burmistrz Banaszek.

Zasądzona kwota trafi do Hydrosfery. 
Część przeznaczona zostanie na pokrycie 
strat, które spółka odnotowała m.in. przez 
działania OPWiK, a pozostałe środki zosta-
ną przeznaczone na budowę nowych odcin-
ków sieci wodno-kanalizacyjnej w Józefowie 
i  przebudowę wysłużonej przepompowni 
u zbiegu ulic Świderskiej i Polnej. Obiekt ma 
już kilkadziesiąt lat i wymaga pilnej moder-
nizacji i unowocześnienia.

Miasto Józefów i  Hydrosferę Józefów 
sp. z o.o. reprezentowała Kancelaria Barylski 
Brzozowski i Wspólnicy Kancelaria Prawni-
cza Spółka Komandytowa.

Miasto Józefów

 
Z okazji świąt Wielkanocy  

Mieszkańcom i Sympatykom Józefowa  
składamy życzenia  

siły optymizmu, wzajemnej życzliwości, 
radości i uśmiechu w ten wiosenny czas.

 Marek Banaszek Mariusz Batorski
 Burmistrz Miasta Józefowa Przewodniczący Rady Miasta
 wraz z pracownikami UM wraz z radnymi
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Raport z działań straży miejskiej 

Wrak przestał straszyć 
Od 15 stycznia do 15 lutego józefowscy strażnicy miejscy podjęli 124 inter-
wencje. Podobnie jak w poprzednim okresie, najwięcej działań związanych 
było ze zwierzętami bo aż 45, w tym 33 dotyczyły zwierząt domowych. 20 in-
terwencji podjętych było w związku z niewłaściwym parkowaniem oraz za-
grożeniem w ruchu drogowym. Działania związane z ochroną środowiska 
i gospodarką odpadami podjęto 18-krotnie, kontroli poddano osiem pale-
nisk. Pozostałe interwencje dotyczyły m.in. zabezpieczania miejsc awarii oraz 
zakłócania porządku publicznego. Strażnicy nałożyli 10 mandatów karnych, 
łącznie na 1250 zł. Operatorzy monitoringu miejskiego sporządzili nagra-
nia z 10 zdarzeń, osiem z nich przekazali policji. Ponadto pouczyli głosowo 
73 osoby. Z ulic usunięto pięć wraków na kołach. Jeden z nich trafił do PSZOK.

Od wielu miesięcy mieszkańców Michali-
na, a także kierowców udających się ulicą Pił-

sudskiego w kierunku Warszawy, straszył sto-
jący tuż obok jezdni wrak granatowego busa. 

Początkowo nikt się nim nie interesował, 
jednak z czasem ktoś odkręcił koło, ktoś wybił 
szybę, a po pewnym czasie pojawiło się na nim 
graffiti. Po wybiciu szyby strażnicy miejscy we 
wrześniu 2023 roku zarejestrowali sprawę 
i wszczęli procedurę zmierzającą do usunięcia 
pojazdu. Ustalono kto jest właścicielem i wy-
słano wezwanie do usunięcia pojazdu. Po kil-
ku tygodniach w odpowiedzi przyszła umowa 
sprzedaży tego samochodu. Następne pismo 
skierowane do nowego właściciela poskutko-
wało tym, że do straży miejskiej przyszła ko-
lejna umowa sprzedaży. Pisma wysyłane do 
ostatniego właściciela (auto zarejestrowane 
było na terenie Warszawy – red.) pozostawały 
jednak bez odpowiedzi. 

– W połowie stycznia tego roku zagadka 
braku odzewu na wysyłane pisma została roz-
wikłana. W trakcie kolejnych czynności w po-
stępowaniu otrzymałem wiadomość, że wła-
ściciel zmarł w październiku ubiegłego roku. 
Ta informacja, a  także brak spadkobierców 
pozwoliły nam na podjęcie działań w celu usu-
nięcia wraku, co uczyniliśmy na początku lu-
tego. Pojazd trafił do PSZOK-u, gdzie będzie 
stał przez najbliższe pół roku. Po tym czasie, 
jeśli nikt się po niego nie zgłosi, trafi na złom 
– mówi komendant straży miejskiej Dariusz 
Sadoch. – Przykład tego busa pokazuje, jak 
żmudne i długotrwałe działania musimy czę-
sto podejmować, aby z ulic miasta zniknął je-
den porzucony wrak. Niemniej pragnę zaape-
lować do mieszkańców, by zgłaszali naszym 
strażnikom długo nieużytkowane pojazdy, 
którymi nikt się nie interesuje. Zapewniam, że 
żadnej informacji nie zignorujemy – dodaje 
komendant Sadoch. 

A my dodajmy, że w ciągu ostatnich trzech 
lat dzięki naszym strażnikom miejskim z ulic 
Józefowa usunięto ponad 100 porzuconych 
samochodów. 

Tekst i foto: WS

Usterki i awarie w Józefowie można teraz zgłaszać poprzez aplikację mMieszkaniec

Zgłaszanie usterek i awarii
W aplikacji mMieszkaniec pojawiła się nowa funkcja – ZGŁOSZENIA. Dzięki temu każdy zarejestrowany użytkownik aplikacji będzie mógł w ła-
twy sposób poinformować miasto o rzeczach wymagających naprawy lub interwencji. W zależności od wybranej kategorii zgłoszenie automa-
tycznie trafi do odpowiedniej instytucji lub komórki w Urzędzie Miasta, a mieszkaniec otrzyma informację o rozpatrzeniu sprawy.
Moduł „zgłoszenia” zastąpił serwis „Naprawmy to”, który nie będzie już obsługiwany przez Miasto Józefów.
Aplikacja mMieszkaniec ma wiele innych funkcjonalności. Dzięki niej:
• będziesz otrzymywać najważniejsze aktualności z Miasta,
• będziesz na bieżąco z ciekawymi wydarzeniami kulturalnymi i sportowymi,
• będziesz wiedzieć o remontach i ew. awariach,
• będziesz mieć pod ręką kalendarz odbioru odpadów oraz podręcznik ich segregacji,
• będziesz mógł łatwo zagłosować w kolejnym budżecie obywatelskim,
• będziesz mógł podzielić się swoim zdaniem w ankietach i konsultacjach społecznych,
• będziesz mieć łatwy dostęp do BIP oraz stron MOK, ICSiR, Hydrosfery, Biblioteki i MOPS.
Wystarczy zainstalować aplikację, wybrać „Miasto Józefów” i ustawić według własnych preferencji powiado-
mienia „Push” (to krótkie informacje z aplikacji „wyskakujące” się na ekranach Waszych telefonów.). 
Linki do pobrania aplikacji na stronie jozefow.pl.
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Przygotowania do zmian 
w organizacji ruchu 
Reorganizacja ruchu drogowego na terenie miasta w ob-
liczu zbliżającej się wielkiej inwestycji kolejowej ma za-
pobiec komunikacyjnemu paraliżowi w przyszłości.

Pod koniec lutego komisja ładu, porządku 
i ochrony środowiska zorganizowała spotkanie 
z wszystkimi radnymi. Tematem była analiza 
ruchu drogowego na terenie Józefowa, prze-
organizowanie ruchu na niektórych ulicach 
z  dwukierunkowego na jednokierunkowy, 
a  także uspokojenie ruchu na terenie gminy. 
W spotkaniu, obok licznie przybyłych miesz-
kańców, uczestniczył także przedstawiciel 
Zespołu Doradców Gospodarczych „TOR” 
Szymon Bryzgalski, który zreferował zebranym 
przygotowaną na zlecenie władz miasta analizę. 

W trakcie dyskusji, po prezentacji, wielu 
mieszkańców zgłaszało swoje wnioski. – Chcia-
łabym podziękować za tę prezentację, ponieważ 
uwzględnia takie rozwiązanie, o jakie występo-
wali mieszkańcy ul.  Jachowicza, których repre-
zentuję, czyli progi czy szykany na jezdni. Nasza 
społeczność jest otwarta na wszelkie rozwiąza-
nia, które wpłyną na poprawę bezpieczeństwa 
i uspokojenie ruchu w rejonie. Sprzeciwiamy się 
natomiast ruchowi tranzytowemu. Mam dziecko, 
które chodzi do szkoły i nigdy nie jestem spokojna 

o to, czy ono bezpiecznie 
wróci do domu – mówi-
ła pani Ewa.

Ważny temat poru-
szył z kolei mieszkaniec 
ul. Nowej. – Chciałbym 
przestrzec miasto przed 
tym co będzie. Jeśli uli-
ce są wąskie i  zrobimy 
je jednokierunkowymi, 
to auta wejdą nam na 
uliczny parking z  racji 
tego, że wtedy na ulicy powstaną miejsca parkin-
gowe. Wyobraźcie sobie teraz państwo, co będzie 
ze śmieciami. Jeśli auta zaparkują tam na cały 
dzień, to jak wtedy wjedzie w taką ulicę śmieciar-
ka? To dopiero będzie problem. Z jego słowami 
zgodził się przewodniczący komisji Grzegorz 
Kruk, który stwierdził, że w niektóre rejony 
kierowcy śmieciarek już nie chcą wjeżdżać 
z obawy na możliwość uszkodzenia ogrodzeń. 
– Szanowni państwo, przygotowana prezentacja 
jest tylko narzędziem, a nie rozwiązaniem i ma 

nam służyć do podejmowania dalszych kroków. 
To jest żywy organizm i wspólnie będziemy wy-
ciągać wnioski oraz rozpatrywać wszelkie propo-
zycje – stwierdził wiceburmistrz Piotr Gąszcz.

Jak stwierdził radny Kruk, to lutowe było 
jedynie spotkaniem rozpoczynającym dysku-
sję na temat reorganizacji ruchu w mieście, ale 
z pewnością nie ostatnim.

Wojciech Siergiejuk

Sugerowana kolejność realizacji koncepcji 
organizacji ruchu na terenie miasta Józefów

Józefowskie „Perły Mazowsza 2023”
Inicjatywa Gwiazdobranie i Dawanie oraz Uczniowski Klub Judo Yuko zostały laureatami plebiscytu Perły Mazow-
sza 2023. Konkurs od ośmiu lat promuje wyjątkowe i warte wyróżnienia w skali regionu działania.

21 lutego w Otwocku odbyła się gala po-
wiatowa plebiscytu Perły Mazowsza 2023. 
Nagrody przyznano w trzech kategoriach: 
Perła Sportu i Turystyki, Perła Przedsiębior-
czości oraz Perła Kultury. W Józefowie Perły 
otrzymały:
–  w kategorii Perła Kultury – inicjatywa 

Gwiazdobranie i Dawanie. Tej realizowa-
nej od 2007 roku akcji józefowianom przed-
stawiać nie trzeba. Jej celem jest organizacja 
przedgwiazdkowego jarmarku, który jedno-
cześnie służy wsparciu potrzebujących dzie-
ci poprzez współpracę z Fundacją Dzieciom 
„Zdążyć z Pomocą”. Inicjatywa przekształci-
ła się w coroczne wydarzenie z udziałem lo-
kalnych firm, artystów i społeczności. Z cza-
sem wprowadzono nowe elementy, takie jak 
turnieje sportowe i wystawy sztuki. W 2020 
roku akcja przeniosła się do przestrzeni in-
ternetowej, organizując udane aukcje online. 
Projekt rozwijał się, integrując społeczność i 

zbierając fundusze na potrzebujące dzieci. 
Dzięki hojności ludzi dobrej woli Gwiazdo-
branie i Dawanie stało się ważnym wyda-
rzeniem w Józefowie, zdobywając uznanie 
i zaufanie społeczności,

– w kategorii Perła Sportu i Turystyki 
–  Uczniowski Klub Judo Yuko Józefów, 
czyli aktywny klub, który rozwija umiejęt-
ności judo u dzieci i młodzieży. Zapewnia 
treningi dla różnych grup wiekowych, pro-
mując takie wartości, jak dyscyplina i sza-
cunek. Organizuje także turnieje i zawody. 
Instruktorzy klubu są doświadczeni i dbają 
o rozwój umiejętności technicznych i fizycz-
nych podopiecznych. To miejsce, gdzie pasja 
łączy się z lekcjami życia i budowaniem przy-
jaźni oraz wspólnoty,

–  w kategorii Perła Przedsiębiorczości 
–  Hotelik Sosnowy Dworek Józefów 
z  14  miejscami noclegowymi i pięknym  
widokiem na sosny i brzozy, tworzącym kli-

mat sprzyjający wypoczynkowi.
Celem VIII już edycji konkursu Perły Ma-

zowsza było uhonorowanie wybitnych przed-
siębiorców, odkrycie najbardziej innowacyj-
nych ofert turystycznych oraz wyróżnienie 
wyjątkowych wydarzeń organizowanych 
w regionie. Konkurs jest doskonałą okazją do 
docenienia i promowania lokalnych firm i pre-
zentowania różnorodności, a także bogactwa 
kulturowego Mazowsza. Podkreśla znaczenie 
zaangażowania społecznego i przedsiębior-
czego w rozwój lokalnych społeczności.  

Plebiscyt Perły Mazowsza organizowany 
jest przez wydawcę tygodników lokalnych 
„Przegląd”. Warto podkreślić, że głosy na po-
szczególne inicjatywy oddawane były nie tyl-
ko przez kapitułę plebiscytu, ale – co szczegól-
nie satysfakcjonujące – również mieszkańców 
naszego regionu. 

Gratulujemy wszystkim laureatom!
SAW
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Kopciuchy? W Józefowie coraz mniej
Polski Alarm Smogowy opublikował zestawienie kotłów dymiących w „obwarzanku warszawskim”. Tym razem da-
leka pozycja w rankingu to pozytywna informacja. Wśród 39 przebadanych gmin Józefów znalazł się na 31. miejscu 
pod względem liczby istniejących w mieście kopciuchów i na 14. jeśli chodzi o tempo ich wymiany.

PDK, czyli Plan Działań Krótkoterminowych – ograniczenia i zakazy w przypadku niskiej jakości powietrza

Polski Alarm Smogowy (PAS) zapytał 
podwarszawskie gminy o  liczbę funkcjonu-
jących w domach „kopciuchów” i tempo ich 
wymiany. Okazuje się, że w „warszawskim ob-
warzanku” dymi wciąż aż 41 518 nielegalnych, 
pozaklasowych kotłów na węgiel i  drewno, 
które stanowią główne źródło zanieczyszcze-
nia powietrza. Według zestawienia PAS w Jó-
zefowie jest ich 455, co stawia nasze miasto 
w  pierwszej dziesiątce najmniej „zakopciu-
chowanych” gmin w Warszawie i okolicach.

Prezentowana liczba kotłów dotyczy 
tylko urządzeń pozaklasowych, tzw. „kop-
ciuchów”, których użytkowanie w  świetle 
uchwały antysmogowej jest nielegalne prze-
szło od roku (od 1 stycznia 2023 r.). Kotły 
3. i 4. klasy, które powinny zostać zlikwido-
wane w  ciągu najbliższych czterech lat, to 
dodatkowych sześć tysięcy urządzeń. W licz-
bie kotłów nie ujęto pieców, kominków oraz 

innych miejscowych ogrzewaczy powietrza 
(ok. 5,5 tysiąca). Od 2028 roku spalanie wę-
gla w większości z nich będzie zabronione.

PAS sprawdził, ile kotłów rocznie wymie-
nianych jest w gminach aglomeracji, by prze-
konać się, jak długo trwać będzie ich likwida-
cja. W zeszłym roku w gminnych programach 
dotacyjnych i programie „Czyste powietrze” 
wymieniono 2636 sztuk, w  tym 56 w Józe-
fowie, co stawia nasze miasto na 14. miejscu. 
Należy przy tym wziąć pod uwagę, że jesteśmy 
jedną z najmniejszych gmin w zestawieniu.

Ciekawie przedstawia się prognoza, jak 
wiele lat, biorąc pod uwagę aktualne tempo 
wymian, zajęłoby gminom dojście do zakoń-
czenia wymiany kotłów. Rekordowa gmina 
Lesznowola poradziłaby sobie z problemem 
za 57 lat, a  najszybciej kotły wymieniają 
mieszkańcy Pruszkowa, gdzie – jeśli tem-
po wymiany zostanie utrzymane – ostatni 

„kopciuch” zniknie za półtora roku. Według 
szacunków PAS w Józefowie ostatni kocioł 
zniknie za osiem lat, co stawia nas na dzie-
wiątym miejscu wśród gmin, które poradzą 
sobie najszybciej z tym problemem. – Uwa-
żam, że nastąpi to dużo szybciej – mówi bur-
mistrz Marek Banaszek. – Przypominam, że 
miasto oferuje dopłaty do wymiany „kopciu-
chów” sięgające nawet sześciu tys. zł. To do-
finansowanie można połączyć z  programem 
rządowym „Czyste powietrze” i  ulgą termo-
modernizacyjną. W niektórych przypadkach 
pozwala to na całkowite sfinansowanie całego 
przedsięwzięcia – podkreśla burmistrz. 

Jeśli chcesz skorzystać z dopłaty z budże-
tu miasta do wymiany „kopciucha” lub do-
radztwa w zakresie programów rządowych, 
skontaktuj się z Referatem Ochrony Środo-
wiska: Maciej Bogusz, tel. 789 036 769, mail: 
m.bogusz@jozefow.pl.  

Miasto Józefów

W zakresie ograniczania niskiej emisji ko-
munalnej koncentrują się one m.in. na infor-
mowaniu lokalnej społeczności o wysokich 
stężeniach szkodliwych substancji w powie-
trzu oraz ograniczeniu lub zakazie korzysta-
nia przez mieszkańców ze źródeł spalania 
paliw stałych, stanowiących dodatkowe/
awaryjne źródło ciepła. Uwaga: „unikanie” 
i „ograniczenie” to nie „zakaz”.

Rodzaje komunikatów, w  przypadku 
których nakładane są ograniczenia dla 
mieszkańców strefy objętej komunikatem:

Komunikat o ryzyku przekroczenia do-
puszczalnego, średniodobowego pozio-
mu pyłu zawieszonego PM10 (poziom 0 
– kolor szary)

Komunikat o ryzyku przekroczenia do-
puszczalnego, średniodobowego lub śred-
niorocznego poziomu pyłu zawieszonego 
PM10 (poziom 1 – kolor żółty)

Komunikatu o ryzyku przekroczenia do-
puszczalnego poziomu pyłu zawieszonego 
PM2.5 (poziom 1 – kolor żółty)

Komunikatu o ryzyku przekroczenia po-
ziomu docelowego benzo(a)pirenu w pyle 
PM10 (poziom 1 – kolor żółty)

Przykładowo, gdy w  budynku zamon-
towany jest kocioł gazowy oraz kominek 
(spełniający wymagania ekoprojektu) i zo-
stał ogłoszony komunikat „obowiązuje 

OGRANICZENIE korzystania z kominka, 
celem obniżenia stężenia pyłu w powietrzu”, 
mieszkańcom budynku zaleca się jego ogrze-
wanie wyłącznie zainstalowanym kotłem 
gazowym i  nieużytkowanie kominka, co 
przełoży się na zmniejszenie stężenia pyłu 
w powietrzu. Mimo to mieszkaniec, wedle 
swojej woli, może użytkować zainstalowany 
w budynku kominek, o ile spełnia on wyma-
gania ekoprojektu. 

Uwaga! W każdym przypadku użytkowa-
nie jakiegokolwiek miejscowego ogrzewacza 
pomieszczeń (kominek, piec kaflowy itp.), 
niespełniającego wymogów ekoprojektu, 
grozi mandatem w wysokości do 500 zł.

Rodzaje komunikatów, w  przypadku 
których nakładane są zakazy dla mieszkań-
ców strefy objętej komunikatem:

Komunikat o ryzyku przekroczenia pozio-
mu informowania dla pyłu zawieszonego 
PM10 (poziom 2 – kolor pomarańczowy)

Komunikat o ryzyku przekroczenia pozio-
mu alarmowania dla pyłu zawieszonego 
PM10 (poziom 3 – kolor czerwony)

W przypadku gdy budynek wyposażony 
jest w  kocioł gazowy oraz kominek (speł-
niający wymagania ekoprojektu) i  został 
ogłoszony komunikat „obowiązuję ZAKAZ 
korzystania z  kominka, celem obniżenia 
stężenia pyłu w  powietrzu”, mieszkaniec 

budynku zobowiązany jest do ogrzewania 
budynku wyłącznie zainstalowanym kotłem 
gazowym. 

Wyjątek: zakaz nie obowiązuje w  przy-
padku awarii głównego źródła ciepła (np. 
kotła gazowego, kotła węglowego (ekopro-
jekt lub 5 klasa) czy pompy ciepła) lub gdy 
do lokalu/gospodarstwa domowego nie jest 
dostarczana energia na skutek awarii.

Jeżeli chodzi o  wysokie stężenia pyłów 
i innych substancji w powietrzu, utrapieniem 
są przestarzałe kominki i innego typu miej-
scowe ogrzewacze pomieszczeń. Ich wspól-
ne „odpalenie” w miejscach, gdzie występuje 
duże zagęszczenie budynków, prowadzi do 
bardzo dużej emisji szkodliwych substancji. 

Przypominamy o  zakazie użytkowania 
przestarzałych (tzn. niespełniających wyma-
gań ekoprojektu) urządzeń grzewczych, za-
równo kotłów, jak i miejscowych ogrzewaczy 
pomieszczeń (kominków, pieców wolnosto-
jących, pieców kaflowych itp.). Użytkowanie 
tego typu urządzeń wiąże się z nałożeniem 
mandatu w wysokości do 500 zł. 

Przypominamy o  możliwości odlicze-
nia od dochodu kosztów poniesionych 
w  ramach prowadzonych przez podatnika 
przedsięwzięć termomodernizacyjnych. 

Więcej informacji: https://czystepowie-
trze.gov.pl/inne-programy/ulga-termomo-
dernizacyjna  Miasto Józefów
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Jakie wydarzenia, decyzje, działania w kończącej się kadencji uznaje Pan(i) za znaczące 
dla mieszkańców Józefowa? 

Takie pytanie zadaliśmy naszym władzom samorządowym – burmistrzowi i radnym.

Tu mieszka się najlepiej

Marek Banaszek, 
Burmistrz Miasta Józefowa

Kończąca się ponadpięcioletnia kadencja 
była nadzwyczajna z kilku powodów: jej wy-
dłużenia z czterech do pięciu i pół roku, ale 
przede wszystkim plag, które spadły na nas 
w jej trakcie – pandemii COVID-19 oraz in-
wazji Rosji na Ukrainę. 

Te wyzwania stanęły zarówno przed sa-
morządowcami, jak i wszystkimi obywatela-
mi naszego kraju. Łatwo nie było, ale patrząc 
z perspektywy czasu muszę podkreślić, że 
niezwykle sprawdziła się, zarówno w całym 
kraju, jak i  w Józefowie, samoorganizacja 
społeczna. Zanim rząd zdołał opracować 
wytyczne do działania w tych nadzwyczaj-
nych sytuacjach, w  naszym mieście już 
funkcjonowało zdalne nauczanie, pomoc 
seniorom w najpilniejszych, życiowych po-
trzebach, takich jak np. codzienne zakupy, 
zaopatrzenie w maseczki i  inne, chroniące 
bezpieczeństwo akcesoria. 

Tak było przy pandemii, a dwa lata temu 
nadeszły konsekwencje najazdu Rosji na 
Ukrainę. W Polsce pojawiły się tysiące ucie-
kających przed bombami i  zagładą osób 
– bez bagaży, bez planu na przyszłość, w pa-
nice. W tym przypadku samoorganizacja 
naszego społeczeństwa przeszła wszelkie 
wyobrażenia. Na dworcach czekały ekipy 
wolontariuszy z  gorącą herbatą, zupą. Or-
ganizowano miejsca do spania, stanowiska 
informacyjne. U nas w  Józefowie błyska-
wicznie zorganizowaliśmy w Hali Sportowej 
przy ul. Sienkiewicza Przystanek Józefów – 
punkt noclegowy z zapasami czystej pościeli, 

żywieniem, z wyposażonym 
aneksem kuchennym i po-
kojem dziennym. Oprócz 
grupy pracowników urzędu 
miejskiego w  tej błyska-
wicznie uruchomionej akcji 
uczestniczyli wolontariu-
sze z takich organizacji, jak 
Pro Kobieta 50+, Forum 
Chrześcijańskie, a  także 
samorzutnie zgłaszający się 
mieszkańcy, którzy użycza-
li swoich mieszkań, czasu 
i wszelkiej pomocy. Nasz sa-
morząd w tej sytuacji starał 
się pomagać, ale wiele spraw 
załatwiali sami mieszkańcy.

 Drodzy Sąsiedzi, Mieszkańcy, Przyjacie-
le! Jestem pełen szacunku i uznania dla za-
demonstrowanej w ten trudny czas postawy. 
Specjalne podziękowania należą się również 
strażakom ochotnikom, którzy w  lutym 
2022 roku zmagali się z  likwidacją szkód 
spowodowanych przez szalejący kilka dni 
huragan Dudley.

Mieliśmy ambitne plany inwestycyjne 
związane z tą kadencją i prawie wszystkie 
z nich zrealizowaliśmy. Dzięki sprawne-
mu zarządzaniu, oszczędnemu gospo-
darowaniu funduszami i współdziałaniu 
radnych z władzami miasta. 

Przypomnijmy sobie, że to w tej kadencji 
Szkoły Podstawowe nr 1 i 2 zyskały dodat-
kowe przestrzenie pozwalające nie tylko na 
poprawę warunków do nauki i uprawianie 
rozmaitych aktywności sportowych, ale 
również na organizowanie imprez edukacyj-
nych i integracyjnych. Obecnie trwają ostat-
nie prace związane z budową hali sportowej 
przy szkole nr 2. 

Rok temu oddana została do użytku 
zrekonstruowana i zmodernizowana Willa 
Frankówka – jeden z najpiękniejszych józe-
fowskich świdermajerów, w którym dziś tęt-
ni życie pod szyldem Domu Nauki i Sztuki. 
Obok Willi Frankówki zaprasza długo ocze-
kiwana tężnia. 

Zakład Obsługi Piękne Miasto zy-
skał nową siedzibę przy ul.  Jarosławskiej, 
a  w  kwartale ulic Kard. Stefana Wyszyń-
skiego, Parkowa, Sosnowa i  Świderska 

w  centrum miasta planowany jest park. 
Nad szczegółami tego planu dyskutujemy 
z mieszkańcami, wsłuchując się w ich ocze-
kiwania i postulaty. 

Latem szczególnie rodziny z  dziećmi 
cieszyły zmodernizowane tereny rekreacyj-
ne nad Świdrem, gdzie oddane zostały do 
użytku m.in. liczne urządzenia sprzyjające 
aktywnościom na świeżym powietrzu. 

Od niemal dwóch lat jeździ autobus linii 
L50, łączący z  jednej strony okolice ulicy 
Nadwiślańskiej, a  z  drugiej strony Kącka 
– z centrum Józefowa. Pracujemy nad kolej-
nymi rozwiązaniami ułatwiającymi komu-
nikację Józefowa ze stolicą.

Zgodnie z wcześniejszymi planami, w myśl 
hasła o tworzeniu miasta, w którym dobrze się 
mieszka, zmodernizowano wiele ulic. 

Przed końcem 2023 roku satysfakcję przy-
niosła informacja o prawomocnym wyroku 
sądu, przyznającym Józefowowi, po trwają-
cych osiem i pół roku procesach, 10,5 mln zł 
należności za pieniądze, które wydaliśmy na 
gruntowną modernizację drogi wojewódz-
kiej, czyli ulicy Wawerskiej. Te pieniądze już 
wpłynęły na konto miasta i będą spożytko-
wane na dalszy rozwój Józefowa. 

Józefów to jednak nie tylko gospodarowa-
nie funduszami i inwestycje, ale też rozmaite 
wydarzenia i ciekawe inicjatywy. 

Miłym akcentem były obchody 60-lecia 
naszego miasta. Towarzyszyły im liczne im-
prezy kulturalne, a  galowy koncert Adama 
Sztaby z jego orkiestrą i solistami zachwycił 
wszystkich gości. Z tej okazji tradycyjnie 
przyznane zostały nagrody i  wyróżnienia 
wraz z tytułem „Zasłużonego dla Miasta Józe-
fowa”. Tu wyróżnione zostały między innymi 
dwa bardzo liczne zespoły mieszkańców, czyli 
wolontariusze i organizatorzy Gwiazdobrania 
i Dawania oraz strażacy ochotnicy z OSP Jó-
zefów i OSP Świdry Małe. Były to nagrody za 
prospołeczną postawę, podsumowujące dłu-
goletnią działalność.

Dziękując za tę tak bogatą w wydarzenia 
i wyzwania kadencję mam nadzieję, że ta dro-
ga, po której kroczy nasz samorząd – realiza-
cji hasła „Tu mieszka się najlepiej” – zostanie 
utrzymana, a współdziałanie radnych z wła-
dzami miasta sprawi, że w Józefowie będzie się 
żyło jeszcze lepiej i wygodniej – wszystkim.

PODSUMOWANIE K ADENC JI SAMOR Z ĄDU
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Mariusz Batorski, radny z okręgu nr 2, 
przewodniczący RM

W tej kadencji Rady Miasta stawiliśmy czo-
ła dwóm ogromnym wyzwaniom. Po pierwsze 
wybuchła wojna w Ukrainie, co spowodowało 
napływ uchodźców do naszego miasta. Wielu 
z nich zapewniliśmy dach nad głową i codzien-
ne wyżywienie – pomoc w trudnych chwilach. 
Po drugie pandemia COVID-19 dotknęła nas 

wszystkich, zmieniając życie w sposób, jakiego 
nikt nie mógł przewidzieć. Zamknięcie szkół, 
wprowadzenie obostrzeń sanitarnych i  pra-
cę zdalną. Musieliśmy szybko się adaptować 
i  podejmować decyzje dla ochrony zdrowia 
mieszkańców. 

Kończąca się kadencja przyniosła jednak 
naszej społeczności również sukcesów.

Wybudowano 105 mieszkań socjalnych, 
przy 85% dotacji z BGK. W budowie są kolejne 
52 przy ulicy Wiązowskiej oraz 62 przy Rejtana.

Ponadto udało się wygrać dwa ważne pro-
cesy – jeden z  Urzędem Marszałkowskim 
(10 mln zł), a drugi z OPWiK (14,5 mln zł) – 
uzyskane kwoty zasilą dalszy rozwój miasta.

Istotną decyzją było przeznaczenie terenu 
w centrum Józefowa na „Central park”. Roz-
poczęliśmy prace nad zmianą planu zagospo-
darowania przestrzennego dla parku, oddane 
zostały do użytku wyremontowane wille Bal-
binów oraz Frankówka oraz wybudowana tęż-

nia. Wszystko to sprawia, że centrum naszego 
miasta zyskuje unikatowy charakter, atrakcyj-
ny zarówno mieszkańców, jak i turystów.

Zapoczątkowaliśmy zmiany mające na celu 
rozwinięcie działań pomocowych i  samopo-
mocowych, promowanie wolontariatu oraz 
wsparcia sąsiedzkiego. Miejski Ośrodek Po-
mocy Społecznej jest w trakcie przekształca-
nia w Centrum Usług Społecznych. W planie 
jest utworzenie Domu Dziennego Pobytu dla 
seniorów z dowozem, rozwój świetlic środo-
wiskowych, zapewnienie pomocy psycho-
logicznej i  profilaktyki zdrowotnej i  dalsze 
propagowanie zdrowego trybu życia, a także 
uruchomienie programu „złotej rączki”.

Ogłosiliśmy konkurs na Kulturotekę wraz 
z  parkiem i  przedszkolem i  uzyskaliśmy po-
zwolenie na budowę. W nadchodzącej kadencji 
głównym zadaniem będzie pozyskanie środ-
ków na kontynuację tego projektu oraz dalszy 
rozwój infrastruktury kulturalnej miasta. 

Jakub Bajtler, radny z okręgu nr 7
Kadencję kończę z poczuciem solidnie wy-

konanej pracy. Przy dobrej współpracy więk-
szości Rady Miasta zrobiliśmy wiele, aby Józe-
fów był bardziej komfortowym i  przyjaznym 
miastem dla swoich mieszkańców.

Wzrosła liczba i poziom wydarzeń kultural-
nych. Na józefowskiej scenie mieliśmy przy-
jemność zobaczyć topowych polskich artystów: 
Grzegorza i  Patrycję Markowskich, Adama 
Sztabę i jego orkiestrę, Wojciecha Waglewskie-

go i Voo Voo, Lecha Janerkę, Urszulę Dudziak, 
Sławka Uniatowskiego, Sławomira i Kajrę, Olgę 
Bończyk, Paulinę Przybysz, Spiętego, Ireneusza 
Dudka, Dorotę Miśkiewicz. Odbyło się wiele 
spektakli teatralnych, wystaw, zaprezentowali 
się również młodzi józefowscy artyści. Potrzeba 
nam jak najwięcej inicjatyw, które będą zachę-
cały do aktywności społecznej, wyjścia z domu, 
poznania się, spędzenia wspólnie czasu czy 
zrobienia czegoś dobrego. To atut niewielkiego 
miasta, że możemy nie być anonimowi i współ-
działać, aby w Józefowie żyło się po prostu miło. 

Ostatnie pięć lat to także wiele inwestycji 
w  okręgu, który reprezentuję. Każda z  nich 
jest odpowiedzią na prośby mieszkańców. Nie 
wszystkie udało się już zrealizować, ale do naj-
ważniejszych, które nam służą, zaliczam:
– wykonanie projektu i modernizacji ulic: La-

skowej (2021), Orzechowej (2021), Skło-
dowskiej-Curie (2022), 15 Sierpnia (2022) 
i Kasztanowej (2023),

– uzupełnienie sieci kanalizacyjnej wraz z tłocz-
nią w ul. Okrzei (2019),

– poprawę bezpieczeństwa w rejonie przychod-
ni i biblioteki poprzez budowę wyniesionego 
skrzyżowania (2022),

– poprawę bezpieczeństwa na ulicy Matejki 
poprzez wybudowanie ciągu pieszo-rowero-
wego (2023).
Czuję satysfakcję, że jako młody człowiek 

mogłem się do nich przyczynić. Posiedzenia 
rady, a przede wszystkim komisji, to przestrzeń 
do rozmów i dyskusji, bo samorząd to przede 
wszystkim ludzie i współpraca, a nie polityczne 
przepychanki. 

Jedną z inicjatyw, o której sporo się mówi-
ło, było przywrócenie Świdra mieszkańcom. 
Uwielbiam spacerować i  zawsze cieszę się na 
widok tłumów, które o każdej porze roku ko-
rzystają z ławeczek, leżaków czy hamaków nad 
brzegiem rzeki. Takich miejsc potrzeba nam 
więcej, dlatego rozpoczęliśmy pracę nad kon-
cepcją powstania parku w  centrum Józefowa 
– miejsca spotkań, spacerów czy plenerowych 
inicjatyw. Liczę, że w następnej kadencji uda się 
zrealizować ten ambitny projekt.

Mariusz Breś, radny z okręgu nr 13
W upływającej za miesiąc kadencji Rady 

Miasta i  burmistrza najbardziej znaczącym 

dla mieszkańców Józefowa wydarzeniem było 
uchwalenie 18 grudnia 2020 roku (przy sprze-
ciwie pięciu radnych) przez większość radnych 
reprezentujących komitet „Dla Miasta” Stu-
dium Uwarunkowań i  Kierunków Zagospo-
darowania Przestrzennego Miasta. Ten „bubel 
prawny” (polecam odtworzenie XXX  sesji 
Rady Miasta Józefowa na portalu BIP) uchwa-
lony w celu przeprowadzenia zmian w planach 
zagospodarowania zwiększających intensyw-
ność zabudowy w Józefowie – „miasto ogród” 
(wprowadzenie zabudowy wielomieszkaniowej 
i  współczynnika intensywności zabudowy 3, 
zmniejszenie powierzchni biologicznie czynnej 
do 20% – ul. Leśna/ul. Sosnowa, zwiększenie 

wysokości zabudowy do 25 m – teren przy Nad-
wiślańskiej – Hotel pod Dębami etc.). Studium 
i plany zagospodarowania uchwalone dla pato-
deweloperów powodują nieodwracalne zmiany 
w krajobrazie Józefowa: wycinka drzew (kilka 
hektarów zniknęło w tej kadencji), brak rozwią-
zań dla infrastruktury drogowej przy jednocze-
snym zwiększaniu budynków wielomieszkanio-
wych w centrum Józefowa. 

Kolejną praktyką katastrofalną w skutkach 
dla mieszkańców są wydawane przez burmi-
strza warunki zabudowy dla patodeweloperów: 
przykład – Lidl, około pół ha lasu wycięte, teren 
po byłym domu dziecka w Michalinie – około 2 
ha lasu wycięte pod Aldi i blok mieszkalny. 11
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Blaszaków mamy sporo i  będziemy mieć 
jeszcze więcej – takie to „cuda” nowoczesnej ar-
chitektury w Józefowie. Małe sklepiki osiedlowe 
wymierają, a właściciele muszą pracować w nie-
dziele, żeby nie zamykać.

Podsumowaniem i  symbolem tej kaden-
cji niech będą wyniki głosowań nad dwiema 
uchwałami:
– pierwsza uchwała (196/VIII/2020) to mój 

projekt, zmieniający statut miasta tak, żeby 

obrady i posiedzenia komisji rady miasta mo-
gły być transmitowane i utrwalane za pomocą 
urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Tak, 
żeby mieszkańcy mogli mieć dostęp do tego, 
co robią radni na komisjach. Za uchwałą: Breś 
Mariusz, Kołodziej Paweł, Podolski Damian, 
Wachnik Monika. Przeciw: Bajtler Jakub, Ba-
torski Mariusz, Glinka Wojciech, Jakubowska 
Marianna, Kaczorek Barbara, Kruk Grzegorz, 
Masik Anna, Szczeblewska Izabela, Zduńczyk 

Stanisław, Zielińska Urszula.
– druga uchwała to ok. 60-procentowa podwyż-

ka diet dla radnych (348/VIII/2021), podjęta 
w COVID-19, kiedy mieszkańcy tracili prace 
i swoje wynagrodzenia. Za: Bajtler Jakub, Ba-
torski Mariusz, Glinka Wojciech, Kaczorek 
Barbara, Kruk Grzegorz, Masik Anna, Szcze-
blewska Izabela, Zduńczyk Stanisław, Zieliń-
ska Urszula. Przeciw: Breś Mariusz, Kołodziej 
Paweł, Podolski Damian.

O D  R E D A K C J I : 
Zmiana studium nie wprowadziła żadnych zmian wskaźników zabudowy, ponieważ tego typu dokument nie określa wskaźników 

zarezerwowanych dla miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, a jedynie dopuściła zmniejszenie powierzchni biolo-
gicznie czynnej na terenach zabudowy jednorodzinnej na terenach leśnych, ale tylko na terenach zurbanizowanych (Ml), na terenach 
(Lm) pozostała ona na poziomie min. 80%.

Warunki zabudowy wydane dla 2 budynków handlowych, dotyczyły w całości terenów budowlanych.  
W przypadku prywatnego terenu po dawnym Domu Dziecka w Michalinie obejmującym pow. ok. 1,6 ha terenu budowlanego 

„Bp”, z czego blisko 0,5 ha było pozbawione drzew w miejscu rozebranego budynku oraz towarzyszącej infrastruktury.     
Teren dawnego domu dziecka w Michalinie był przeznaczony pod zainwestowanie już od 1961 r. na podstawie miejscowego ogól-

nego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Józefowa przyjętego uchwałą Nr XXXVI/209 z dnia 21 września 1961 r. 
Teren u zbiegu ulic Wawerskiej, Piłsudskiego (d. Waryńskiego) i Sienkiewicza (obecnie Lidl) również był przeznaczony pod zainwe-

stowanie już od 1961 r. na podstawie miejscowego ogólnego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Józefowa przyjętego 
uchwałą Nr XXXVI/209 z dnia 21 września 1961 r. – w całości obejmował kwartał ulic Wawerska, Piłsudskiego, Sienkiewicza i Sosnowa 
pod handel i usługi (Targowisko).

Wojciech Glinka, radny z okręgu nr 3
Ósma kadencja Rady Miasta była czasem 

intensywnej pracy i realizacji projektów, które 
przyniosły istotne korzyści dla naszej społecz-
ności. Miałem zaszczyt być inicjatorem wielu 
inicjatyw, które wyznaczyły kierunek rozwoju 
miasta i poprawiły jakość życia mieszkańców.

Pierwszym istotnym sukcesem było 

usprawnienie infrastruktury drogowej poprzez 
przebudowę ulicy Leśnej oraz wykonanie na-
kładki na ulicy Świderskiej. Te działania nie 
tylko poprawiły komfort życia, ale także zwięk-
szyły bezpieczeństwo na drogach. Ponadto mo-
dernizacja boiska wielofunkcyjnego przy ulicy 
Świderskiej oraz budowa hali sportowej przy 
Szkole Podstawowej nr 1 przyczyniły się do 
promowania aktywnego stylu życia i integracji 
społeczności lokalnej poprzez sport.

Kolejnym znaczącym osiągnięciem było 
zagospodarowanie terenu nad rzeką Świder, 
tworząc przestrzeń rekreacyjną dla mieszkań-
ców. Dodatkowo budowa placu zabaw przy 
Szkole Podstawowej nr 3, odrestaurowanie za-
bytkowej Willi Frankówki oraz budowa tężni 
przy ulicy Wyszyńskiego 2 przyniosły korzyści 
zarówno dla dzieci, jak i  dorosłych, tworząc 
wraz z terenem wokół MOK miejsca spotkań 
i aktywności dla społeczności. Przygotowanie 

koncepcji architektonicznej projektu „Central 
parku” z kawiarnią, elementami małej architek-
tury i zagospodarowania terenu zawierającego 
się w kwartale ulic: Kard. Wyszyńskiego, Par-
kowa, Sosnowa, Świderska pozwoli na rozsze-
rzenie strefy przeznaczonej do wypoczynku.

Istotnym elementem mojej działalności 
był także wszechstronny rozwój infrastruktu-
ry społecznej, takiej jak wspieranie inicjatyw 
mieszkaniowych czy przygotowanie koncepcji 
rozbudowy Miejskiego Ośrodka Kultury w Jó-
zefowie oraz budowa centrum usług społecz-
nych. Celem jest zapewnienie mieszkańcom 
dostępu do kultury, rekreacji oraz usług spo-
łecznych, bo to wpływa pozytywnie na jakość 
życia w naszym mieście.

Mnie i mojej rodzinie żyje się w tym mieście 
bardzo dobrze. Otaczają nas dobrzy, przyjaźni 
ludzie i cieszą fajne place zabaw, które sam chęt-
nie odwiedzam z wnuczkiem.
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Marianna Jakubowska, 
radna z okręgu nr 6

Nim przypomnę dokonania miasta, chcę 
podzielić się taką refleksją. W początkach lat 
dwutysięcznych budżet Józefowa zamykał 
się kwotą 30–40 milionów, dziś tylko na wy-
datki inwestycyjne przeznaczamy 60 milio-
nów złotych, a cały budżet zamyka się kwotą 
200 mln zł. Ten wzrost zamożności naszego 
miasta pozwolił wzbogacić infrastrukturę 
techniczną i społeczną. Znalazło to odzwier-

ciedlenie w wielu rankingach, które zarówno 
pod względem gospodarności, jak i  warun-
ków życia w mieście, plasowały nas na czoło-
wych miejscach w województwie i kraju.

A teraz konkrety! W mijającej kadencji 
przybyło nam ponad 18 km utwardzonych 
dróg, kilkanaście kilometrów ścieżek rowe-
rowych i chodników. Centrum zdobi piękny 
świdermajer – Frankówka, który nawiązuje 
do historii miasta i jest jego wizytówką. Mia-
sto wzbogaciło się o własną oczyszczalnię 12
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Paweł Kołodziej, radny z okręgu nr 1

Po ponad pięciu latach mojej trzeciej ka-
dencji jako radny mogę wszystkim podzię-
kować za zaufanie. Starałem się wypełnić 

swoją misję jak najlepiej i dzięki kredytowi 
zaufania mieszkańców mogłem robić to, co 
jest moją pasją. 

W miejskich sprawach – z punktu widze-
nia radnego – najważniejsze w tej kadencji to 
sprawna realizacja naszej cywilizacyjnej in-
westycji wodno-kanalizacyjnej. 

W moim okręgu natomiast ważną inwe-
stycją była budowa ulicy Szerokiej.

Jako członek komisji budżetowo-gospo-
darczej zabiegałem o  to, by systematycznie 
poszerzało się grono osób, które swój podatek 
PIT rozliczają zgodnie z miejscem zamiesz-
kania, a  jego część wzbogacała józefowski 
budżet. Przez 21 lat rozpowszechniania „Ak-
cji PIT” mogę powiedzieć, że moje działania 
przyniosły pozytywne efekty w  postaci ro-

snących wpływów z tytułu podatku PIT do 
naszej wspólnej kasy. Będąc radym już trzecią 
kadencję było to łatwiejsze i dawało powód do 
satysfakcji. Począwszy od 2003 roku wpływy 
z podatku PIT kształtowały się następująco: 
rok 2003 – kwota 8,7 mln zł, rok 2010 – kwota 
26,2 mln zł i dzięki silnej akcji „Rozliczaj PIT 
w Józefowie” w 2014 roku te wpływy przekro-
czyły 32,3 mln zł, następnie w 2017 roku to 
kwota 40,5 mln zł, w 2020 roku – 48,5 mln zł 
i  za 2022 rok kwota blisko 59 mln  zł. Ktoś 
może powiedzieć, że zmieniają się wskaźniki 
podziału podatków, rosną zarobki mieszkań-
ców i  w Józefowie mieszka coraz więcej za-
możnych osób. Zapewne ma rację. 

To nie zmienia faktu, że mogę napisać – je-
stem „lokalnym patriotą”.

Barbara Kaczorek, radna z okręgu nr 11

Obecna kadencja to wiele decyzji, które 
w znacznym stopniu podniosły komfort życia 
mieszkańców. W ostatnich latach budżet Jó-
zefowa systematycznie rósł, co pozwoliło na 
zwiększenie wydatków na infrastrukturę mia-
sta. Dla mnie osobiście jedną z najważniejszych 
inwestycji jest uruchomienie oczyszczalni ście-
ków, co pozwoliło nam uwolnić się od dotych-
czasowego monopolisty, tym bardziej że mia-
sto w dużym stopniu jest skanalizowane. 

W tej kadencji w  bardzo dużej mierze 
rozwiązał się problem mieszkaniowy. Rok-
rocznie budowane są mieszkania socjalne 
i  TBS-owskie, dzięki czemu znikają wyeks-
ploatowane, przedwojenne, zniszczone domy 

drewniane. Miasto odzyskuje działki, a miesz-
kańcy Józefowa godne warunki do życia. 

W ramach profilaktyki zdrowotnej miasto 
Józefów realizuje od 2020 roku zakup świad-
czeń z zakresu rehabilitacji, które nie są objęte 
w SP ZOZ Przychodni Miejskiej w Józefowie 
kontraktem z  NFZ. Dopłata miasta wynosi 
70%, natomiast mieszkaniec płaci 30% war-
tości zabiegów. Z roku na rok rośnie zapo-
trzebowanie na te usługi. Należy wspomnieć 
o  rozbudowie ścieżek pieszo-rowerowych 
w ramach Zintegrowanych Inwestycji Teryto-
rialnych (do których miasto należy).

Józefów to piękne lasy sosnowe, a  mimo 
to w  sezonie grzewczym jakość powietrza 
jest zła. Mając to na uwadze miasto rozpoczę-
ło program wymiany starych pieców (kopciu-
chów) na nowoczesne, dopłacając do wymia-
ny. Coraz więcej mieszkańców z tego korzysta. 
W tej kadencji powstał obywatelski budżet 
partycypacyjny, co dało mieszkańcom możli-
wość wpływu na budżet miasta. 

Na uwagę zasługuje również bardzo dobra 
współpraca z  instytucjami pozarządowymi 
i społecznymi. 

Niezmiernie ważną rzeczą była też budo-
wa hali gimnastycznej w Szkole Podstawowej 
nr 2. Poprawiło się znacząco funkcjonowanie 
tej placówki.

Warte odnotowania jest także odrestau-
rowanie Willi Frankówki, z której korzystają 
seniorzy oraz inni mieszkańcy pod nadzorem 
józefowskiego domu kultury. Obok powstała 
tężnia, a teren został pięknie zagospodarowa-
ny. Można tam w spokoju odpocząć. 

W okręgu, który reprezentuję, przez całą 
kadencję było szereg inwestycji. Mnie osobi-
ście najbardziej cieszy nakładka asfaltowa na 
ul.  Asnyka, łącząca Józefów z  Falenicą oraz 
ul. Sobieskiego, na której powstała ścieżka ro-
werowa, nowy asfalt i zieleń. Sobieskiego stała 
się ulicą reprezentacyjną Michalina Wschod-
niego. A w  tym roku planowane jest utwar-
dzenie ul.  Brzechwy oraz Sadowej (od Wil-
lowej do 11 Listopada) oraz budowa nowego 
chodnika na tym odcinku. Rozpocznie się też 
budowa nowoczesnego, ekologicznego przed-
szkola przy ul. Grottgera wraz z Willą Kultu-
ra, gdzie znajdzie się biblioteka, kawiarnia, 
sala dla dzieci, miejsce spotkań mieszkańców 
oraz zewnętrzne tereny rekreacyjne (Asnyka, 
11 Listopada). 

Józefów to nie tylko „sypialnia Warszawy”, 
jest to nasza mała ojczyzna i wspólne dobro 
wszystkich mieszkańców. Moim marzeniem 
jest, by Michalin nadal rozwijał się tak dyna-
micznie, jak do tej pory oraz by moje i miesz-
kańców plany się spełniły. 

ścieków i  kolejne kilometry sieci wod-
no-kanalizacyjnej. Szkoła Podstawowa nr 1 
może pochwalić się piękną halą sportową ze 
ścianką wspinaczkową. 

Do osiągnięć Józefowa zaliczam politykę 
mieszkaniową – w mijającej kadencji zosta-
ło wybudowanych 65 mieszkań przez gminę 
oraz 31 przez TBS – poprawiło to warunki 
życia wielu mieszkańców. Podobnie jak roz-
wój komunikacji – zewnętrznej i wewnętrz-
nej (uruchomienie L-50). Z uwagi na budowę 
przez PKP nowych torów, komunikacja bę-
dzie dalej dla władz miasta priorytetem. 

A teraz kilka refleksji o okręgu nr 6. Gdy 
obejmowałam po raz pierwszy mandat, sieć 
wodno-kanalizacyjna była tu w  ilości śla-
dowej, a utwardzonych i oświetlonych dróg 
także było niewiele. Dziś w  rejonie, który 
reprezentuję, wody miejskiej i kanalizacji nie 
ma tylko łącznik między Dolną i Żabią, ale 
ma szansę na tę inwestycję. Dwie ostatnie 
ulice w okręgu – Olszowa i Wilgi, otrzyma-
ły w tej kadencji utwardzone nawierzchnie. 
Na swoją kolej czeka jeszcze Słowicza.

Wyremontowane zostały pomieszczenia 
stadionu Józefovii i  uporządkowane tereny 

nad Świdrem przy moście kolejkowym. 
Wierzę, że Józefów będzie się dalej rozwi-

jał, tworząc dobre warunki do życia miesz-
kańcom i jednocześnie szanując naszą zieleń 
i środowisko naturalne.

Miasto dokłada starań, aby zacierać różni-
ce między centrum a obrzeżami. Na Rycicach 
to się już udało. Dążymy do tego, aby dalsze 
tereny także zyskały dostęp do sieci wodno-
-kanalizacyjnej (wodociąg w  ulicy Pstrągo-
wej wpisany jest do tegorocznego budżetu) 
i utwardzone drogi. 
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Anna Masik, radna z okręgu nr 9

Zbliżająca się ku końcowi kadencja samo-
rządu pomimo pandemii i wojny w Ukrainie 
nie zahamowała tempa rozwoju i inwestycji 
w naszym mieście. 

Pośród inwestycji, które mają znaczenie 
dla mieszkańców Józefowa, należy wymie-
nić utwardzenie kolejnych ulic – w tej kaden-
cji to 18,5 km, montaż nowego oświetlenia 
ulicznego – stare lampy zostały wymienio-
ne na bardziej ekologiczne i  nowoczesne. 
Sukcesywnie zwiększa się też baza lokali 
komunalnych – nowy oddany budynek przy 

ul. Wyszyńskiego oraz dwa w budowie – przy 
ul.  Wiązowskiej, pozwolą wielu rodzinom 
mieszkać w godnych warunkach. 

Przy Szkole Podstawowej nr 1 powsta-
ła nowoczesna hala sportowa ze ścianką 
wspinaczkową, a hala sportowa przy SP nr 
2 jest na ukończeniu. Powstała strefa wypo-
czynkowa nad Świdrem. Zostały odremon-
towane dwie zabytkowe wille – Balbinów 
i Frankówka, w której swoje miejsce znajdzie 
wiele instytucji i  organizacji społecznych, 
korzystając z nowoczesnego i funkcjonalne-
go obiektu.

Bardzo się cieszę, że udało się wdrożyć 
program dofinansowania wymiany pieców. 
Poprzez dofinansowania miasto chce zli-
kwidować stare piece węglowe, a co za tym 
idzie, poprawić jakość powietrza, podczas 
gdy mieszkańcy otrzymują środki na zakup 
pieców o  wysokim standardzie ekologicz-
nym.

Jako radni kładziemy nacisk na zdro-
wie naszych mieszkańców, dlatego już od 
lat wprowadzamy do przychodni działa-
jących na terenie miasta bezpłatne pro-
gramy zdrowotne, np. kardiologiczny, 

szczepień przeciwko grypie czy dopłaty do  
rehabilitacji.

Ta kadencja to również wiele rozmów 
o bezpieczeństwie mieszkańców – spotkania 
z przedstawicielami PKP w sprawie bezko-
lizyjnych przepraw przez tory oraz spotka-
nia w  sprawie ulicy Nadwiślańskiej i  bez-
pieczeństwa na Granicznej, Wyszyńskiego 
czy Górczewskiej. Rada Miasta i  Urząd 
Miasta intensywnie pracowały w  tym za-
kresie, współdziałając z  radnymi sejmiku 
wojewódzkiego, co przyniosło wymierne 
rezultaty. W połowie tego roku mają powstać 
światła w  trzech kolizyjnych miejscach na 
Nadwiślańskiej. Jesteśmy czujni i będziemy 
dalej monitorować tę istotną dla Józefowa 
inwestycję. Kolejna ważna rzecz to przebieg 
i budowa nowej trasy 801. I tutaj też widzimy 
zielone światło. 

Za ważną decyzję uważam też wprowa-
dzenie komunikacji miejskiej, która pozwala 
mieszkańcom Dębinki, Błot i Nowej Wsi na 
dotarcie do centrum miasta.

Dziękuję wszystkim, którzy obdarzyli 
mnie zaufaniem, abym mogła pracować na 
ich rzecz, to naprawdę wielki zaszczyt. 
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Grzegorz Kruk,  
radny z okręgu nr 14

W czasie ósmej kadencji samorządu mia-
ło miejsce szereg niespodziewanych zda-
rzeń, które wywarły duży wpływ na naszą 
lokalną społeczność, ale i całą Polskę. Mimo 
trudności i  dużych ograniczeń władze 
miasta szybko przeszły w „tryb awaryjny”, 
dostosowując swoją aktywność do panują-
cych obostrzeń. Udało się zdobyć maseczki 
ochronne i dostarczyć je mieszkańcom. Zor-
ganizowano pomoc i  wsparcie dla najbar-
dziej potrzebujących, korzystając z ofiarno-
ści wolontariuszy i mieszkańców w ramach 
pomocy sąsiedzkiej.

Następnym w y jątkow ym w ydarze-
niem była inwazja Rosji na Ukrainę i  fala 

uchodźców, która pojawiła się w  naszym 
kraju. Józefów bardzo szybko zorganizował 
centrum pomocy oraz miejsca noclegowe 
dla uchodźców. Pojawiła się inflacja, która 
znacznie podniosła koszty funkcjonowania 
miasta. 

Z takimi nietypowymi zdarzeniami przy-
szło się nam mierzyć w tej trudnej kadencji. 
Jednak mimo takich wyzwań nasz Józefów 
realizuje szereg inwestycji, które poprawiają 
jakość i komfort życia mieszkańców. Wśród 
najważniejszych należy wymienić:
– budowę hali sportowej przy Szkole Pod-

stawowej nr 1 oraz obecnie realizowany 
obiekt hali sportowej przy SP nr 2,

– projekt wymiany oświetlenia ulicznego na 
oszczędne lampy LED,

– utwardzenie łącznie blisko 20 kilometrów 
miejskich ulic,

– oddanie do użytku nowoczesnej oczysz-
czalni ścieków przy ul. Jarosławskiej,

– kontynuację rozbudowy miejskiej sieci 
wodno-kanalizacyjnej,

– wybudowanie kilkudziesięciu kolejnych 
nowych mieszkań i poprawienie standar-
du życia dla józefowian zamieszkujących 
w  najtrudniejszych warunkach lokalo-
wych. Kolejne budynki są w trakcie reali-
zacji,

– modernizację i  uruchomienie nowych 
obiektów na cele publiczne: Willi Fran-
kówki dla MOK i nowej siedziby MOPS,

– nadal realizowany przez miasto program 
dotacji na wymianę „kopciuchów”, dzięki 
czemu systematycznie poprawia się jakość 
powietrza w sezonie zimowym,

– uruchomienie dofinansowania do biletu 
metropolitalnego oraz wewnętrznej linii 
autobusowej,

– doświetlenie przejść dla pieszych i zamon-
towanie zwierciadeł drogowych w newral-
gicznych punktach miasta,

– realizowaną modernizację i  budowę no-
wych placów zabaw dla dzieci,

– dofinansowanie zakupów nowoczesnego 
sprzętu dla OSP w Józefowie,

– zagospodarowanie terenu rekreacyjnego 
nad rzeką w  ramach projektu „Przywróć 
Świder mieszkańcom”,

– wybudowanie nowego PSZOK,
– wykonanie nowych nasadzeń krzewów 

i roślin ozdobnych w pasach drogowych.
Lista realizowanych przedsięwzięć jest 

naprawdę długa i  mieszkańcy z  zadowole-
niem przyjmują pozytywne zmiany w swoim 
otoczeniu. Wypada nam życzyć sobie, aby 
w kolejnej kadencji skala i tempo zmian były 
kontynuowane.

13PISMO SAMORZĄDOWE  
Nr 3 (360) Marzec 2024

 



Damian Podolski,  
radny z okręgu nr 8

Kolejna kadencja dobiega końca. Z pew-
nością możemy stwierdzić, że nie przesie-
dzieliśmy z  założonymi rękami. To dobra 
wiadomość dla wszystkich mieszkańców, 
że miasto i  gmina Józefów konsekwent-
nie dążą do rozwoju. U jego podstaw leżą 
trzy zasadnicze kwestie: edukacja, kultura 
(również kultura fizyczna) i  turystyka. Za 
szczególnie istotne osiągnięcia VIII kadencji 

Rady Miasta uważam odrestaurowanie Willi 
Frankówki. Dzięki temu Dom Nauki i Sztuki 
w Józefowie zyskał nową siedzibę. Mieszkań-
cy mogą korzystać z bogatej oferty edukacyj-
nej i kulturalnej placówki. Zagospodarowa-
no też tereny wokół willi, powstała tężnia, 
gdzie młodzież i  dorośli chętnie spędzają 
wolny czas. 

W trosce o  rozwój najmłodszych miesz-
kańców miasta rozpoczęto modernizację 
Szkoły Podstawowej nr 2 – budowę nowej 
sali gimnastycznej oraz zmodernizowano 
boisko przy ulicy Świderskiej. Z niecierpli-
wością czekamy na realizację ciekawego pro-
jektu nowego przedszkola, którego budowa 
ma rozpocząć się już niebawem.

Na liście sukcesów trzeba umieścić roz-
budowę sieci ścieżek pieszo-rowerowych, 
rewitalizację już istniejących oraz nieustan-
ne zwiększanie ich bezpieczeństwa poprzez 
doświetlanie przejść przez ulice. 

Mimo skupienia się na edukacji, kulturze 
i turystyce inne problemy oraz potrzeby nie 
były nam obojętne. Wychodząc naprzeciw 

oczekiwaniom mieszkańców w porozumie-
niu z gminą Wiązowna uruchomiliśmy połą-
czenie autobusowe, linię L50.

Nowością w naszym mieście jest budżet 
obywatelski. To wydzielona część budże-
tu miasta, o której przeznaczeniu decydują 
w  głosowaniu mieszkańcy. Już drugi raz, 
dzięki tej formie konsultacji, mieszkańcy 
mają szansę zrealizować własne pomysły 
oraz zmienić wizerunek otoczenia.

Oprócz widocznych sukcesów miasto nie-
stety ma też słabsze punkty. Do krajobrazu 
Józefowa na stałe wpisała się wątpliwej urody 
patodeweloperka.

Za wszystkie osiągnięcia w  ciągu ostat-
nich pięciu lat chciałbym serdecznie podzię-
kować mieszkańcom całej gminy. Szczegól-
nie za wspólną troskę, zainteresowanie oraz 
nieustanną współpracę. Gdyby nie Pań-
stwo, żadne inwestycje nie byłyby możliwe 
– wszystko to dzięki Państwa podatkom i za-
angażowaniu w życie całego miasta i społecz-
ności lokalnej.

Izabela Szczeblewska, 
radna z okręgu nr 12

To moja pierwsza kadencja w Radzie Mia-
sta. W trakcie tych pięciu lat najważniejszy był 
dla mnie kontakt i współpraca z Państwem. 

W okręgu wyborczym nr 12 najważniej-
szą kwestią są inwestycje drogowe. W tej ka-
dencji dzięki naszym wspólnym staraniom 
doprowadziliśmy do budowy nawierzchni 
asfaltowej na ulicach: 11 Listopada, Space-
rowej, Zagłoby i Złotej Jesieni oraz wymiany 

nawierzchni asfaltowej na ul. Sobieskiego, 
gdzie powstała ścieżka rowerowa. Przebu-
dowane zostało skrzyżowanie ulic 11 Listo-
pada i Kwiatowej oraz powstały nowe pro-
jekty ulic.

Jeśli chodzi o inwestycje w całym Józefo-
wie, najbardziej cieszą mnie:

– budowa dużej, profesjonalnej hali gim-
nastycznej z salami dydaktycznymi dla dzieci 
z oddziałów przedszkolnych i gabinetami dla 
specjalistów przy Szkole Podstawowej nr 2,
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Edyta Orzechowska, 
radna z okręgu nr 15

Mijająca kadencja była pełna wyzwań 
i zaangażowania, a priorytetem było zwięk-
szenie komfortu oraz rozwoju naszej spo-
łeczności. Działając na rzecz mojego okrę-
gu, szczególnie dumna jestem z przemiany 
dzielnicy Błota, gdzie od lat brakowało in-

westycji i uwagi.
Przez ostatnie lata zrealizowano wiele 

istotnych inwestycji, które poprawiły ja-
kość życia mieszkańców. Inwestycje w  in-
frastrukturę, ochronę środowiska, rozwój 
komunikacji oraz promocję kultury i aktyw-
ności społecznej były kluczowymi. Dzięki 
temu mój okręg doświadczył przełomowych 
zmian, a  mieszkańcy zaczynają cieszyć się 
z coraz lepszych warunków życia.

Za jeden z największych sukcesów w moim 
okręgu wyborczym uważam kompleksową 
przebudowę ulic Jachowicza i Ks. Malinow-
skiego oraz budowę sieci wodno-kanalizacyj-
nej na ulicach Werbeny, Ks. Walczewskiego, 
Dzikiej i innych. Przyczyniło się to do znacz-
nego podniesienia standardu infrastruktury 
miejskiej, co wpływa pozytywnie na życie 
mieszkańców.

W bieżącym roku kontynuujemy nasze 
starania o poprawę jakości życia. Do 2025 

roku planowane jest zakończenie inwesty-
cji na ulicach Rakietowej, Sarniej, Ks. Wal-
czewskiego i  Dzikiej, co będzie kolejnym 
ważnym krokiem w  modernizacji infra-
struktury. 

Ważnym przedsięwzięciem jest także 
modernizacja Szkoły Podstawowej nr 2 
– budowa stołówki i sali gimnastycznej, któ-
rej zakończenie planowane jest na rok 2024. 
Zapewni to nie tylko lepsze warunki nauki, 
ale też powstanie istotnego centrum aktyw-
ności społecznej. 

Jestem zdeterminowana, by kontynu-
ować rozpoczęte działania i  realizować 
kolejne projekty mające na celu poprawę 
jakości życia mieszkańców Józefowa. Wie-
rzę w potencjał naszej społeczności i jestem 
gotowa na kolejne wyzwania, aby uczynić 
Józefów jeszcze lepszym miejscem do życia 
dla nas wszystkich.
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Urszula Zielińska, radna z okręgu nr 5, 
wiceprzewodnicząca RM

Pięć lat obecnej kadencji nie należało do ła-
twych ze względu na czas pandemii, toczącą się 
wojnę za naszą wschodnią granicą, jak również 
ograniczenia środków dla samorządów. Mimo 
tych trudności miasto wykonywało zadania 
z różnych dziedzin i tak:
–  kolejne kilometry sieci wodno-kanalizacyj-

nej na obrzeżach naszego miasta, wykonanie 
utwardzeń w drogach, które do tej pory były 
drogami gruntowymi, wymiana i remont 
zniszczonych ulic, budowa i remonty nowych 
chodników, jak i tych zużytych, budowa od 
podstaw nowych ścieżek rowerowych,

–  inwestycje dotyczące ekologii to między in-
nym wymiana lamp sodowych na oświetle-
nie energooszczędne, dofinasowanie do li-
kwidacji starych pieców, tzw. „kopciuchów” 
czy oddanie do użytku nowego Punktu Se-

lektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych 
wraz z nową siedzibą Zakładu Oczyszczania, 

– dopłaty do SKM-ki i Kolei Mazowieckich, 
miasto od lat dopłaca do biletów dla miesz-
kańców, którzy dojeżdżają do pracy czy szkół 
do Warszawy. Uruchomiono również miejski 
autobus, aby mieszkańcy odległych rejonów 
miasta mogli dojechać do stacji kolejowej,

–  inwestycje dla oświaty to dobudowa hali 
sportowej oraz sal lekcyjnych w Szkole Pod-
stawowej nr 2, wprowadzenie bonu żłobko-
wego oraz projekt i planowana w tym roku 
budowa tak potrzebnego Miejskiego Przed-
szkola nr 1,

–  zdrowie to przede wszystkim zwiększenie 
dostępu do lekarzy specjalistów: okulisty, 
kardiologa, dermatologa, reumatologa czy gi-
nekologa oraz dopłaty do rehabilitacji,

–  projekt Kulturoteki przy ulicy Asnyka, gdzie 
oprócz biblioteki będzie miejsce na spotkania, 
kawiarnię itp., to również dofinansowywanie 
działalności Miejskiego Ośrodka Kultury – 
w tym imprez plenerowych czy „Otwartych 
ogrodów”,

–  infrastruktura sportowo-rekreacyjna to: za-
gospodarowanie terenów nad Świdrem, w 
tym tor do pumptracku, ławki, huśtawki do 
spędzania czasu nad rzeką, konserwacja i 
budowa nowego boiska, z którego korzysta 
głównie klub Józefovia oraz remont budyn-
ku administracyjnego na tym terenie wraz 
z szatniami i łazienkami, dofinansowanie dla 
mieszkańców aktywności w ICSiR, budowa 

skweru z tężnią koło Willi Frankówki,
–  budżet obywatelski to 0,5% budżetu mia-

sta na wybrane przez naszych mieszkańców 
w głosowaniu cele,

– dla seniorów, jak również dla mieszkańców 
korzystających z MOK-u oddano po general-
nym remoncie Willę Frankówkę, miasto też 
dopłaca do wejść dla emerytów i rencistów na 
nasz miejski basen,

–  finansowanie organizacji pozarządowych, ta-
kich jak koło emerytów i rencistów, uniwersy-
tet trzeciego wieku, Forum Chrześcijańskie, 
które prowadzi świetlice dla dzieci, klub Jó-
zefovia, finansowanie akcji letnich dla dzieci 
i młodzieży,

–  budownictwo mieszkaniowe to jedna z waż-
niejszych inwestycji w naszym mieście. Przez 
pięć lat wybudowaliśmy obiekty przy ul. 
Wiązowskiej 97 z 39 mieszkaniami, przy ul. 
Kard. Wyszyńskiego 99 z 26 mieszkaniami, 
obiekt wybudowany przez TBS z 31 lokalami, 
a obecnie wykańczane są kolejne dwa budyn-
ki komunalne przy ul. Wiązowskiej 95 z 48 lo-
kalami, trwa ponadto projektowanie dwóch 
budynków przez TBS przy ul. Rejtana.
Z powyższego wykazu możemy odczytać, 

jak wiele przez ten czas dokonało się zmian. Do 
niektórych wykonanych inwestycji czy działań 
tak się już przyzwyczailiśmy, że nie wyobraża-
my sobie, aby ich w mieście nie było.

Chciałabym podziękować mieszkańcom za 
aktywność społeczną, pomysły i wspólny wysi-
łek. Osiągnęliśmy razem bardzo wiele.
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Monika Wachnik, radna z okręgu nr 10
W trakcie mojej kadencji jako radnej mia-

sta Józefowa miałam przyjemność współpra-
cować z lokalną społecznością oraz innymi 
radnymi w celu reprezentowania i promowa-
nia interesów naszego miasta. Dzięki wspól-
nemu wysiłkowi oraz zaangażowaniu udało 

się osiągnąć kilka istotnych rezultatów.
Jednym z głównych osiągnięć było sku-

pienie się na poprawie infrastruktury drogo-
wej, co było kluczowym punktem dla miesz-
kańców. Wspólnie z władzami miasta oraz 
innymi radnymi udało się zrealizować szereg 
inwestycji, które przyczyniły się do poprawy 
bezpieczeństwa na drogach oraz komfortu 
życia mieszkańców. Szczególnie ważną ini-
cjatywą było podjęcie działań zmierzających 
do przebudowy skrzyżowań na drodze woje-
wódzkiej nr 801.

Wspierając inicjatywy związane z edukacją 
i kulturą, udało się stworzyć warunki sprzyja-
jące rozwojowi młodzieży oraz propagować 
kulturalne dziedzictwo naszego regionu.

Niezwykle ważnym elementem mojej 
pracy było również promowanie dialogu spo-
łecznego oraz partycypacji mieszkańców w 

procesach decyzyjnych. Poprzez propagowa-
nie inicjatyw społecznych, m.in. w mediach 
społecznościowych, starałam się dążyć to 
tego, aby głos mieszkańców był uwzględnia-
ny przy podejmowaniu kluczowych decyzji 
dotyczących rozwoju miasta.

Jestem wdzięczna mieszkańcom Józefo-
wa za zaufanie i wsparcie, jakie otrzymałam 
w ciągu kadencji oraz moim kolegom radnym 
za owocną współpracę. Uważam, że nasze 
wspólne wysiłki przyniosły korzyści naszemu 
pięknemu miastu. Mam nadzieję, że te działa-
nia będą kontynuowane, a Józefów będzie się 
rozwijał jako jeszcze lepsze miejsce do życia 
i pracy dla wszystkich mieszkańców. Pragnę 
nadal angażować się w rozwój społeczności 
lokalnej i służyć jej jak najlepiej. Wierzę w po-
tencjał naszego miasta i jestem pełna nadziei 
na jego przyszłość.

– rozpoczęte procedury budowy 
przedszkola przy ulicy Grottgera i Wil-
li Kultura przy Asnyka, gdzie znajdzie się 
biblioteka z miejscem do wypoczynku na 
świeżym powietrzu.

Zadowolona jestem z doposażenia w profe-

sjonalny sprzęt Zakładu Oczyszczania Piękne 
Miasto i Ochotniczej Straży Pożarnej. Dzięki 
tym działaniom nasze miasto jest zadbane 
i bezpieczne. Ważne, że został wprowadzony 
obywatelski budżet Józefowa, który cieszy się 
wielką popularnością wśród mieszkańców 

i dzięki niemu zostało sfinansowanych wiele 
ważnych dla miasta działań.

Dziękuję Państwu za pięć lat współpracy 
i mam nadzieję, że moje nabyte doświadcze-
nie i wiedza w Radzie Miasta zaprocentują 
w przyszłości.
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Stanisław Zduńczyk, radny z okręgu nr 4

To moja pierwsza kadencja w miejskim sa-
morządzie. Obfitowała ona w szereg wydarzeń 
i decyzji, które będą miały istotny wpływ na 
dalsze funkcjonowanie miasta i podnoszenie 
komfortu życia mieszkańców. Z wielu przed-
sięwzięć tej kadencji, wymienię:
–  nowe sieci wodne i kanalizacyjne, oczysz-

czalnię ścieków (która pozwola każdej ro-
dzinie podłączonej do sieci kanalizacyjnej 
zaoszczędzić kilkaset złotych rocznie),

–  nowe drogi i chodniki, w tym w moim okrę-
gu: ul.  Sienkiewicza oraz część chodnika 
przy Ogrodowej,

–  nowe budynki komunalne, m.in. przy 
ul. Rejtana oraz Wyszyńskiego,

–  nowe place zabaw, kalisteniki, parkout,
–  remont Willi Balbinów, budowę Willi Fran-

kówki oraz infrastruktury wokół,
–  budowę hali sportowej ze ścianką wspi-

naczkową przy Szkole Podstawowej nr 1, 
boisk sportowych przy szkołach podstawo-
wych i termomodernizację odzyskanego od 
WSGE budynku szkoły nr 2 przy ul. Sien-
kiewicza,

–  wymianę lamp ulicznych na ledowe, wyko-
nanie oświetlenia na przejściach dla pieszych 
oraz radarowych pomiarów prędkości,

–  wykonanie nowych boisk piłkarskich,
–  budowę PSZOK,
–  udział w  remoncie odcinka drogi 721 – 

ul. Kard. Wyszyńskiego,
–  udział w podpisaniu umowy na opracowa-

nie dokumentacji projektowej dla rozbudo-
wy drogi wojewódzkiej 801 (29.08.2023 r.).
W naszej gminie pieniądze są wydawane 

w  sposób przemyślany i  zasadny, czego do-
wodem jest zajęcie przez Józefów pierwszego 
miejsca w kraju w rankingu czasopisma samo-
rządowego „Wspólnota” w  kategorii małych 

miast za „Sukces społeczny kadencji 2018–
2023”. 

Ponadto to miasto finansowało:
– profilaktyczne programy zdrowotne, takie 

jak kardiologiczne, okulistyczne, szczepie-
nia przeciwko grypie, przeciwko HPV oraz 
endokrynologię dla młodzieży, program 
związany z medycyną w szkole, w tym gabi-
nety dentystyczne,

– dopłaty do miejskiej oświaty,
– dopłaty do zakupu nowych samochodów dla 

policji, Państwowej Straży Pożarnej i OSP,
– dopłaty do rozwoju monitoringu,
– dopłaty do SKM, KM i  autobusu – oso-

by korzystające z  publicznej komunikacji 
otrzymują spersonalizowaną kartę metro-
politalną,

– dopłaty dla naszych mieszkańców do wy-
miany pieców z węglowych na gazowe.
Lista dokonań jest dłuższa… Chciałbym 

kontynuować realizację polityki ekologicznej, 
dalszą rozbudowę sieci kanalizacyjnej i  wo-
dociągowej, likwidację przydomowych zbior-
ników nieczystości płynnych, jak również 
zwrócić szczególną uwagę na dalszy rozwój 
miejskiej infrastruktury.

Ranking „Gmina Dobra do Życia” Ser-
wisu Samorządowego PAP, 2023. W uję-
ciu ogólnopolskim Józefów znalazł się na 
14 miejscu. Ranking został opracowany z ini-
cjatywy Serwisu Samorządowego PAP we 
współpracy z prof. dr. hab. Przemysławem Śle-
szyńskim z Polskiej Akademii Nauk na pod-
stawie 63 wskaźników pokazujących jakość 
życia we wszystkich 2477 gminach w Polsce. 
Zbadano m.in. dostępność zieleni, walory 
estetyczne krajobrazu oraz zanieczyszczenie 
środowiska. Autorzy raportu przyjrzeli się też 
budżetom gmin, w tym wydatkom inwesty-
cyjnym oraz jakości dróg, sieci wodociągów 
i kanalizacji. Wzięto też pod uwagę poziom 
edukacji, liczbę żłobków i przedszkoli, a nawet 
zasoby bibliotek.

W „Rankingu Samorządów” dziennika 
Rzeczpospolita, 2023. Józefów zajął 3. miej-
sce na Mazowszu i 58. w Polsce wśród blisko 
900 gmin. Zasady rankingu ustala niezależna 
kapituła, której przewodniczy były premier 
RP prof. Jerzy Buzek. Zestawienie weryfikuje 
skuteczność działań władz samorządowych 
w  kształtowaniu zrównoważonego rozwoju 
w kategoriach: trwałości ekonomicznej, trwało-
ści środowiskowej, trwałości społecznej. 

Ranking pisma samorządowego Wspól-
nota, 2023. Drugie miejsce za „Sukces 
kadencji 2018–2023” i pierwsze miejsce 

w  zestawieniu „Sukces społeczny kadencji 
2018–2023”.  Rankingi zostały opracowane 
przez prof. Pawła Swianiewicza z Uniwersytetu 
Przyrodniczego we Wrocławiu. Autor przeana-
lizował zmiany, jakie zaszły w każdej jednostce 
samorządowej w okresie 2017–2022. W ran-
kingu brano pod uwagę m.in. wynik egzaminu 
ósmoklasisty w 2022 roku, wzrost liczby dzieci 
w wieku 1-3 lat objętych opieką żłobkową, licz-
bę mieszkań komunalnych oddanych do użyt-
kowania, wydatki na ochronę środowiska i do-
płaty do kosztów funkcjonowania transportu 
zbiorowego. 

Ranking Warunków Mieszkaniowych 
portalu RynekPierwotny.pl za 2022 r. – Józe-
fów znalazł się na 7. miejscu. Przegoniliśmy po 
tym względem m.in. Poznań, Łódź czy Gdańsk. 
Badano 217 miast i miejscowości powyżej 
20 tysięcy mieszkańców, na podstawie danych 
GUS dotyczących liczby mieszkań przypadają-
cych na 1000 osób i średniej powierzchni użyt-
kowej lokali w przeliczeniu na osobę. 

Ranking Finansowy Samorządu Teryto-
rialnego w Polsce, 2023 wg danych za 2022 r. 
Józefów zajął pierwsze miejsce w całej Pol-
sce w kategorii gmin miejskich. Raport przy-
gotowywany jest na podstawie obiektywnych 
danych składanych przez samorządy do RIO 
(Regionalnej Izby Obrachunkowej). Pod uwa-
gę brano siedem wskaźników: udział docho-

dów własnych w dochodach ogółem, relację 
nadwyżki operacyjnej do dochodów ogółem, 
udział wydatków inwestycyjnych w wydat-
kach ogółem, obciążenie wydatków bieżących 
wydatkami na wynagrodzenia i pochodne od 
wynagrodzeń, udział środków europejskich 
w wydatkach ogółem, relację zobowiązań do 
dochodów ogółem oraz udział podatku do-
chodowego od osób fizycznych w dochodach 
bieżących. Ranking został przygotowany przez 
Fundację Instytut Studiów Wschodnich (orga-
nizatora Forum Ekonomicznego w Karpaczu) 
we współpracy z Uniwersytetem Ekonomicz-
nym we Wrocławiu.  

Ranking wydatków na ochronę powie-
trza 2022 r. Józefów zajął 4. miejsce w Pol-
sce. Autorami rankingu jest kadra naukowa 
Uniwersytetu Warszawskiego, a zestawienie 
sporządzono na podstawie danych pozyska-
nych z Ministerstwa Finansów. Ranking został 
przygotowany z inicjatywy Pisma Samorządu 
Terytorialnego „Wspólnota”. Pod uwagę wzię-
to wydatki na ochronę powietrza atmosferycz-
nego i klimatu, poniesione w ciągu ostatnich 
czterech lat 2018–2021, przeliczone na liczbę 
mieszkańców. 

Ranking PAP „Gmina Dobra do życia 
2022” – Józefów zajął 24. miejsce w Polsce 
i 8. w województwie mazowieckim. To awans 
w porównaniu z rokiem 2021, gdy nasze mia-
sto zajęło dobrą, 63. pozycję. Wśród badanych 
czynników znalazły się m.in. poziom edukacji 
czy dochody własne budżetów gmin w przeli-
czeniu na jednego mieszkańca, a także przecięt-
ne wynagrodzenie czy usłonecznienie. 

Józefów jest miejscem dobrym do życia nie tylko w oczach mieszkań-
ców czy samorządowców. Nasze miasto doceniają również na podsta-
wie obiektywnych danych niezależne instytucje, co wyraża się wysokimi  
notami w kolejnych rankingach.
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Józefów pracuje nad  
„Planem ogólnym Miasta”
Wszystkie gminy w Polsce muszą sporządzić nowe dokumenty planistycz-
ne, tzw. plany ogólne. Józefów już rozpoczął takie działania. Zachęcamy 
do zapoznania się z dokumentacją i zgłaszania uwag do 30 kwietnia.

Obwieszczenie Burmistrza Miasta Józefowa (ZP.6720.1.2024.PK)  
o przystąpieniu do sporządzenia planu ogólnego Miasta Józefowa

Podstawa prawna: art. 13i ust. 3 pkt 1 ustawy z 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2023 r. poz. 977 z późn. zm.), art. 39 ust. 1 ustawy z 3 paździer-
nika 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2023 r. poz. 
1094 z późn. zm.) oraz uchwała Rady Miasta Józefowa 631/VIII/2024 z 1 marca 2024 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Miasta Józefowa (uchwała intencyjna).

Zawiadamiam o przystąpieniu do sporządzenia planu ogólnego Miasta Józefowa i przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na 
środowisko. Terenem opracowania jest Miasto Józefów, jednostka ewidencyjna 1417011, w jego granicy administracyjnej, z wyłączeniem 
terenów zamkniętych innych niż ustalane przez ministra właściwego do spraw transportu.

Zobrazowanie granic opracowania jest dostępne przez geoportal miejski, a uchwała intencyjna jest dostępna w Biuletynie Informacji 
Publicznej, w Referacie Zagospodarowania Przestrzennego Urzędu oraz w Biurze Rady Miasta Józefowa i również w miejskim geoportalu.

Zainteresowani mogą składać wnioski do wymienionych opracowań. Odnośnie planu ogólnego wnioski należy składać: osobiście w Biu-
rze Obsługi Klienta Urzędu Miasta Józefowa, w godzinach pracy Urzędu (poniedziałki 9-17 oraz od wtorku do piątku 8-16), korespondencyj-
nie, adres ul. kard. Stefana Wyszyńskiego 1, 05-420 Józefów, drogą elektroniczną z użyciem kwalifikowanego podpisu elektronicznego, adres 
„um@jozefow.pl”, za pośrednictwem platformy e-PUAP, skrytka „/r7210ooisn/SkrytkaESP”, za pośrednictwem systemu e-Doręczenia, 
adres „AE:PL-43920-64344-GVEBJ-33”.

Odnośnie procedury środowiskowej wnioski można również składać w formie ustnej do protokołu oraz za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej bez kwalifikowanego podpisu elektronicznego. 

Wnioski należy składać w nieprzekraczalnym terminie do 30 kwietnia 2024 r. Wniosek powinien zawierać imię i nazwisko lub nazwę pod-
miotu, wskazanie opracowania, przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której dotyczy. Wnioski będą rozpatrywane przez Burmistrza 
Miasta Józefowa. Ujednolicony w skali kraju szablon wniosku jest dostępny m.in. w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta Józefowa.

Administrator Danych Osobowych. Administratorem danych osobowych jest Burmistrz Miasta Józefowa z siedzibą w Józefowie (05-420), przy ul. kard. Stefana Wyszyńskiego 1. 
Można się z nami skontaktować: listownie, przesyłając korespondencję na nasz adres, telefonicznie, pod nr telefonu: 22 779 00 00, elektronicznie, przesyłając korespondencję na 
adres: um@jozefow.pl.

Inspektor Ochrony Danych. Powołaliśmy Inspektora Ochrony Danych Osobowych, z którym można się skontaktować: listownie, przesyłając korespondencję na nasz adres (z do-
piskiem „IOD”) lub  elektronicznie, przesyłając korespondencję na adres: iodo@jozefow.pl.

Cel i podstawa przetwarzania danych osobowych
Dane osobowe przetwarzane będą wyłącznie w celu: 
1) niezbędnym do wypełnienia obowiązku prawnego ciążącego na nas zgodnie z art. 6 ust. 1 lit. c RODO, a który polega na:
– przyjęciu i rozpatrzeniu uwagi w zw. z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym z 27 marca 2003 r. oraz ustawą o udostępnianiu informacji o środowisku i jego 
ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko z 3 października 2008 r.,
– archiwizacji danych w związku z ustawą o narodowym zasobie archiwalnym i archiwach z 14 lipca 1983 r.
2) kontaktu w związku ze sprawą, jeżeli zostanie wyrażona zgoda na przetwarzanie danych kontaktowych, w zakresie nr telefonu i/lub adres poczty elektronicznej oraz kontakt 
telefoniczny lub elektroniczny, zgodnie z art. 6 ust 1 lit. a RODO.

Odbiorcy danych. Odbiorcami danych osobowych mogą być: Minister Rozwoju i Technologii, dostawcy usług pocztowych oraz podmioty współpracujące z nami, w związku ze 
świadczeniem usług hostingowych i informatycznych, w tym dostawcy usług i oprogramowania.

Okres retencji danych. Dane osobowe będą przechowywane wieczyście zgodnie z Jednolitym Rzeczowym Wykazem Akt w oparciu o ustawę o narodowym zasobie archiwalnym i archi-
wach z 14 lipca 1983 r.

Przysługujące prawa. W związku z przetwarzaniem danych osobowych przysługują następujące prawa: prawo dostępu do treści swoich danych, prawo do sprostowania danych, 
prawo do usunięcia danych w przypadku gdybyśmy je przetwarzali bez podstawy prawnej, prawo ograniczenia przetwarzania, prawo do cofnięcia zgody w dowolnym momencie, w za-
kresie danych podanych dobrowolnie, w przypadku kiedy przetwarzanie odbywa się na podstawie zgody. Cofnięcie zgody nie wpływa na zgodność z prawem przetwarzania, którego 
dokonano na podstawie zgody przed jej cofnięciem,  prawo wniesienia skargi do UODO (ul. Stawki 2, 00-193 Warszawa), gdy przetwarzanie danych osobowych narusza przepisy RODO.

Dobrowolność podania danych. Podanie danych osobowych wynika z przepisów prawa i jest niezbędne do przyjęcia i realizacji wniosku. Podanie danych dodatkowych jest do-
browolne.

Ograniczenia prawa do poznania źródła danych osobowych. Prawo do poznania źródła danych osobowych przetwarzanych w toku postępowań dotyczących sporządzania aktów 
planistycznych przysługuje jeżeli nie wpływa na ochronę praw i wolności osoby, od której te dane pozyskano.

Drodzy mieszkańcy i wszyscy zaintere-
sowani, mamy dla Was ważną wiadomość.

We wrześniu ubiegłego roku znowelizo-
wana została ustawa o planowaniu i zago-
spodarowaniu przestrzennym. 

Wszystkie studia uwarunkowań i kie-
runków zagospodarowania przestrzenne-
go stracą ważność z końcem 2025 r. Każda 
gmina w Polsce ma obowiązek sporządzić 

nowe dokumenty w ich miejsce tj. pla-
ny ogólne. Brak planu ogólnego po 2025 r. 
wstrzymuje procesy inwestycyjno-budowla-
ne, dlatego tak ważne jest jego sporządzenie 
i uchwalenie w odpowiednim czasie.

My już do tego przystąpiliśmy! Z uchwa-
łą Rady Miasta oraz dokumentacją można 
zapoznać się tu: https://jozefow.bip.eur.pl/
public/?id=228792

Zachęcamy do składania wniosków 
do planu ogólnego, które zbieramy do 
30 kwietnia br. włącznie. 

Obwieszczenie zawierające szczegóły 
w tej sprawie widoczne jest poniżej. Do-
stępne  także pod powyższym adresem oraz 
w komunikatach, na stronie Urzędu Miasta 
Józefowa.

Proszę pamiętać, że wszystkie wnioski 
i pisma jakie już zostały złożone, a dotyczą-
ce planowania przestrzennego w Józefowie 
(nieważne do jakiego opracowania), zostaną 
ponownie poddane analizie przy sporządza-
niu planu ogólnego.

Więcej informacji: 
Paweł Kowalski,  
Referat Zagospodarowania Przestrzennego, 
tel. 22 779 00 71, p.kowalski@jozefow.pl 

Miasto Józefów
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Z wielkim smutkiem przyjęliśmy informację o śmierci 
byłego radnego 

Ludwika Uzarskiego
Józefowianom znany był jako społecznik, uczynny 

sąsiad, zapalony sportowiec – do późnego wieku jeździł 
na rolkach, nartach i łyżwach, trenował siatkówkę.

Był cenionym przyjacielem, serdecznym człowiekiem.

Burmistrz Marek Banaszek  
wraz z pracownikami Urzędu Miasta oraz 

przewodniczący Rady Miasta Mariusz Batorski 
z radnymi  

łączą się w bólu z rodziną i bliskimi Zmarłego.

Głęboko poruszyła nas wiadomość o śmierci naszego kolegi  
i wieloletniego studenta UTW 

Ludwika Uzarskiego
wspaniałego człowieka,  

serdecznego i sprawdzonego przyjaciela,  
osoby skromnej, pogodnej, zawsze uśmiechniętej i empatycznej, 

oferującej pomoc każdemu, kto jej potrzebował.

Będzie nam go bardzo brakowało. 

Łącząc się w żałobie i smutku składamy żonie Teresie  
i jej rodzinie wyrazy szczerego współczucia.

koleżanki i koledzy – studenci Uniwersytetu Trzeciego Wieku 
w Józefowie

DO I OD REDAKC JI

Otwarte Ogrody 
14. Festiwal

Józefów 24-26 maja 2024

Rozpoczynają się przygotowania do XIV edycji Festiwalu 
Otwarte Ogrody. W piątek, sobotę i niedzielę 24–26 maja planu-
jemy część ogrodową, ponadto w niedzielę na skwerze im. św. Jana 
Pawła II odbędzie się całodzienny piknik z okazji Dnia Rodziny, 
którego głównym organizatorem jest Integracyjne Centrum Spor-
tu i Rekreacji.

Do 25 marca czekamy na zgłoszenia 
od współorganizatorów:
• mieszkańców miasta chętnych zaprosić do swoich ogrodów
• stowarzyszeń, fundacji i innych instytucji
• artystów, twórców
• przedstawicieli lokalnego biznesu

Zachęcamy do skorzystania z tej niezwykłej okazji do poznania 
się nawzajem, przedstawienia się innym mieszkańcom i udziału w 
tym wyjątkowym wydarzeniu.

Tematykę spotkań i wydarzeń w swoich ogrodach wybierają Pań-
stwo wg własnych pomysłów, gustów i możliwości.
 Wszystkich zainteresowanych zapraszamy do kontaktu:  
agnieszka.jung@mokjozefow.pl
 Dodatkowe informacje na stronie:  
www.mokjozefow.pl/otwarte-ogrody-2/

Ważne telefony: 
Burmistrz Marek Banaszek i Zastępca Burmistrza Piotr Gąszcz: 22 779 00 25
Biuro Obsługi Klienta Urzędu Miasta: 22 779 00 00, fax 22 779 00 15
Przewodniczący Rady Miasta Mariusz Batorski: 22 779 00 27
Straż Miejska: 22 789 22 12, 513 188 882 Straż Miejska w Józefowie pełni służbę w dni 
robocze w godz. 7.00–22.00
Policja: tel. 22 789 21 07, dzielnicowi – kontakt:  
st. asp. Tomasz Wasążnik tel. 600 997 472, dzielnicowy.jozefow2@ksp.policja.gov.pl 
mł. asp. Piotr Firląg tel. 600 997 484, dzielnicowy.jozefow3@ksp.policja.gov.pl 
st. sierż. Karol Rosa tel. 600 997 498, dzielnicowy.jozefow1@ksp.policja.gov.pl
Komisariat Policji w Józefowie jest czynny w godz. 7.00–22.00. W przypadkach pilnych 
możliwy jest całodobowy kontakt z Komendą Powiatową Policji w Otwocku:  
05-400 Otwock, ul. Pułaskiego 7 A, tel. 47 72 41 900 lub numer alarmowy 112

W razie awarii
Zgłoszenia awarii oświetlenia ulicznego w Józefowie: 662 248 734, awarie-elvot@o2.pl
Zgłoszenia awarii wodociągu, kanalizaji, oczyszczalni: Hydrosfera Józefów tel. 22 780 
0645, 669 251 804

W sprawie odpadów komunalnych
Reklamacje w sprawie nieodebranych odpadów tel. 22 779 00 20
Referat Gospodarki Komunalnej Urzędu Miasta ul. Wyszyńskiego 1, tel. 22 779 00 55
Zakład Obsługi Piękne Miasto tel. 22 612 13 37, kierownik@zojozefow.pl
Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych obok oczyszczalni 
przy ul. Jarosławskiej 35, czynny w soboty (oprócz świąt) w godz. 8.00–16.00 (od listopada 
do marca) w godz. 8.00 – 18.00 (od kwietnia do października)
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Zapraszamy na nasz profil na fb:  
www.facebook.com/pismoJNS
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w wersji elektronicznej na stronie: 

www.jozefow.pl/jozefow-nad-swidrem
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Z APOWIEDZI

Towarzystwo  
Przyjaciół Józefowa 
„Czwartki z TPJ” o godz. 18.00 – wstęp wolny, Dom Nauki i Sztuki Willa 
Frankówka przy ul. Kard. Wyszyńskiego 2. 
  W najbliższym czasie polecamy:
• 11 kwietnia – Lokalne Historie – cykliczne spotkanie o Józefowie.
• 18 kwietnia – Otwarte spotkanie robocze poświęcone najbliższym działaniom TPJ.
• 25 kwietnia – Józefowskie Historie – Nowe Jeruzalem, kontynuacja tematu poświę-

conego ziemi czerskiej i nadwiślańskiemu Urzeczu  – spotkanie promujące wydanie 
książki autorstwa Piotra Rytko „Dzieje Góry Kalwarii. 350 lat miasta”.

Zapraszamy członków i sympatyków TPJ.
Biuro TPJ czynne jest w każdy wtorek w godz. 14.00–15.30 w DNiS Willa Frankówka,  
przy ul. Kard. Wyszyńskiego 2 w Józefowie. 
Kontakt – tel. 605 035 774, roblewandowski@wp.pl
https://www.facebook.com/TowarzystwoPrzyjaciolJozefowa/

Uniwersytet 
Trzeciego Wieku 

Program najbliższych wykładów UTW 
w Józefowie. Wykłady w sali widowiskowej 
MOK przy ul. Kard. Wyszyńskiego 1 w środy 
o godz. 18.00. 
• 3 kwietnia Mity i fakty o żywności i ży-

wieniu – Olga Barbarska
• 10 kwietnia Mazowsze nieoczywiste 

– Robert Szewczyk
• 17 kwietnia RPA – kraj złota i diamen-

tów Andrzej Gąsowski
• 24 kwietnia Irena Kwiatkowska – kobie-

ta pracująca – Ewa Andrzejewska
Serdecznie zapraszamy. Wstęp wolny. 

Ponadto zarząd UTW serdecznie 
zaprasza na tegoroczne wycieczki:

• Biebrzański Park Narodowy – 30 kwiet-
nia. Cena 260 zł za osobę,

• Poznańskie Koziołki – 9–10 maja. Cena 
695 zł za osobę,

• Białowieski Park Narodowy – 23 sierp-
nia. Cena 270 zł za osobę,

• Trójmiasto – 10 i  11 września. Cena 
695 zł za osobę.
Ceny skalkulowane są dla grupy minimum 

40 osób. Przewidziane jest dofinansowanie. 
Zapisy na wykładach lub u pani Jadwigi pod 
numerem tel. 509 933 507 (proszę SMS). 
Więcej informacji na www.utw.jozefow.pl. 

MLKS Józefovia 
IV liga, grupa: mazowiecka 

W kwietniu podopieczni trenera Damiana 
Politańskiego rozegrają dwa mecze przy ulicy 
Dolnej 19 w Józefowie. W sobotę 13 kwietnia 
o 14:00 józefowianie podejmą KS Raszyn, 
z kolei w sobotę 27 kwietnia zagrają z MKS 
Piaseczno.

IV liga, grupa: mazowiecka
Rezerwy Józefovii w kwietniu będą go-

ścić dwa lokalne zespoły w ramach meczów 
A klasy. W sobotę 6 kwietnia o godz. 12.00 
zmierzą się przy ulicy Dolnej 19 z Mazurem 
II Karczew, a w sobotę 27 kwietnia o  godz. 
16.00 z Advitem Wiązowna.

Więcej informacji na www.jozefovia.pl
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STOP WAR!
24 lutego spotkaliśmy się przed Miejskim Ośrodkiem Kultury, by pokazać sprzeciw 

wobec wojny, by oddać hołd jej ofiarom. Do inicjatywy dwóch mieszkanek Józefowa – Irki 
Chrzanowskiej i Basi Galińskiej dołączyli inni, a MOK wsparł ich organizacyjnie.  

STOP WAR! – to hasło wybrzmiało na różne sposoby. Znak graficzny zaprojektowany 
przez Barbarę Galińską, który obiegł już cały świat, tej soboty pojawił się w Józefowie na 
plakatach, naklejkach, jako ogromny obraz wyświetlony na ścianie MOK-u, a także w prze-
strzennej formie wykonanej przez Pawła Sędka. Na placu wystawienniczym można było 
pod okiem autorki oraz młodych wolontariuszy własnoręcznie odbić od szablonu znak 
STOP WAR na przygotowanych tekturach.

Były też słowa, które pomogły przywołać szczególną atmosferę pierwszych dni po 
napaści wojsk rosyjskich na Ukrainę. O niesieniu pomocy wtedy, ale też o konieczności 
kontynuowania jej dzisiaj mówili m.in. Krystyna Olesińska – rzecznik prasowy Urzędu 
Miasta oraz mieszkańcy działający niestrudzenie w wolontariacie i różnorodnych stowa-
rzyszeniach: Piotr Stasiuk – mobilizujący do zbiórek, kursujący stale pomiędzy Ukrainą 
i Józefowem, Izabela Popławska – organizatorka ukraińskiego oddziału Niezwyczajnej 
Szkoły w Józefowie.

Spotkaniu towarzyszył śpiew polski i ukraiński – małej i dużej MOKKI oraz kobiet pra-
cujących w Niezwyczajnej Szkole. Jedna z nich, Żanna Siabruk, recytowała wiersz świetnie 
ilustrujący, jak wielkim marzeniem jest dla nich pokój w wolnej Ukrainie. 

Oby nastał jak najszybciej. STOP WAR! Tekst i foto: LD

24 lutego minęły dwa lata od agresji Ro-
sji na Ukrainę. To dwa lata brutalnej woj-
ny. Pamiętamy emocje i intensywność 
działań pomocowych w 2022 roku, kie-
dy Józefów stał się miejscem, do które-
go trafiły setki uchodźców – do ośrodka 
utworzonego przez miasto, ale także do 
wielu prywatnych domów. Cała społecz-
ność zmobilizowała się do pomocy, każ-
dy tak jak umiał i mógł. Dziś jest spokoj-
niej, mamy wielu ukraińskich sąsiadów, 
mieszkają, pracują, uczą się, codzienne 
życie uległo stabilizacji. Czy wojna nam 
spowszedniała? Przyzwyczailiśmy się? 
Zmęczyliśmy się pomaganiem? Może 
trochę tak, trudno działać na wysokich 
obrotach bardzo długo. Jednak Ukraiń-
cy nie mogą prowadzić takich rozważań, 
oni cały czas giną na froncie.
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